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Zápis z 13. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 17. prosince 2018 

 
 
Před zahájením zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje  převzal ocenění – 
stříbrnou medaili Olomouckého kraje z rukou hejtmana Olomouckého kraje  
plk. gšt. MUDr. Martin Svoboda. Toto ocenění dostává za nejlepší nemocnici roku 
2018. Vojenská nemocnice Olomouc se stala absolutním vítězem v projektu 
Nemocnice České republiky, do kterého bylo zapojeno 155 nemocnic. První místo 
získala  po vyhodnocení dat ve všech čtyřech posuzovaných oblastech. Promítlo se 
do něj vysoké hodnocení pacienty lůžkových oddělení, ambulancí a zaměstnanců. 
Odborníci zkoumali i hospodaření nemocnic, včetně zadluženosti nebo průměrné 
mzdy.   
 
Zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje (ZOK) bylo zahájeno dne 17. 12. 2018  
v 10:00 hod. ve velkém zasedacím sále budovy Magistrátu města Olomouc, 
Hynaisova 10, Olomouc. Zasedání se zúčastnilo 54 členů zastupitelstva kraje, 1 člen 
byl nepřítomen. 
 
Z účasti na zasedání byl omluven Ing. Fiala. 
 
Zahájení zasedání se neúčastnil Ing. Jurečka (příchod 10:20 hod.). 
 
V průběhu ZOK zasedání opustili RNDr. Šnevajs (odchod 11:35 hod., MUDr. Košta, 
Ph.D. (odchod 12:00 hod.), Mgr. Žbánek, MPA (odchod 12:45 hod.), J. Nimrichtr 
(odchod 14:45 hod.), MUDr. Habrnal, Ing. Zahradníček (odchod 14:50 hod.), 
Mgr. D. Horák (odchod 15:00 hod.), B. Kolečkářová (odchod 15:10 hod.). 
 
Zasedání ZOK se krátce neúčastnila Ing. Szukalská (nepřítomnost  
10:20–11:15 hod.). 
 
Zasedání řídil hejtman Olomouckého kraje Ladislav Okleštěk. 
 
V  části bodu 18 a 70 řídil zasedání Mgr. Jiří Zemánek, 1. náměstek hejtmana. 
 
 
 
1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu, schválení programu zasedání 

 
L. Okleštěk zahájil zasedání zastupitelstva. 
Na úvod zasedání připomněl, že v souladu s platným Jednacím řádem ZOK je 
ze zasedání zajištěn on-line přenos a také pořizován audiozáznam pro účely zápisu 
ze zasedání a pro zveřejnění na webových stránkách kraje. Pro vystupující z řad 
veřejnosti z důvodu pořizování audiozáznamu uvedl, že vystupující má právo podat 
námitku proti případnému zveřejnění záznamu ve smyslu zákona o ochraně 
osobních údajů. Námitka bude zaznamenána do zápisu a v případě uznání námitky 
bude před případným zveřejněním záznamu daná část záznamu upravena. Dále 
požádal všechny zastupitele o přihlášení se čipy, pokud tak již sami neučinili. 
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Dle prezenční listiny je dnešnímu jednání přítomno 53 členů zastupitelstva, 
nepřítomni 2, omluveni 0. Pro přesnou informaci o počtu přítomných zde v sále byla 
provedena prezence pomocí hlasovacího systému – cvičným hlasováním (Hlasování 
č. 1). Konstatoval, že je přihlášeno a tedy na dnešním zasedání přítomno 53 členů 
ZOK. Jednání je tak přítomna nadpoloviční většina všech členů ZOK a je možné 
pokračovat v jednání. 
 
L. Okleštěk určil zapisovatelku Jolanu Dulovczovou a osobu zodpovědnou za 
obsluhu elektronického hlasovacího zařízení Ing. Luďka Niče, vedoucího kanceláře 
hejtmana, který je rovněž hlavním skrutátorem. Připomněl, že hlasovat se může vždy 
až po zaznění gongu. 
 
L. Okleštěk upozornil, že zápis z dnešního zasedání bude nutné ověřit ve čtvrtek 
27. 12. 2018 a požádal, aby jednotlivé kluby nahlásily své zástupce. 
 
Zastupitelstvo schválilo jako ověřovatele zápisu: 
 
- ANO 2011  Ing. Petr Vrána 
- ČSSD  Ladislav Hynek 
- KSČM  Ludvík Šulda, BBA 
- Koalice pro OlK Ing. Jan Šafařík, MBA 
- STAN+ProOl Ing. arch. Petr Daněk 
- ODS   Ing. Mgr. Martin Kučera, MPA, MBA 
- SPD+SPO  Mgr. Stanislav Kaláb 
 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1. 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 2 
 
L. Okleštěk uvedl, že v souladu s platným jednacím řádem bude mandátová 
a volební komise zvolena až v případě potřeby a nikoliv automaticky na začátku 
jednání 
 
 
K zápisu z jednání Zastupitelstva Olomouckého kraje ze dne 17. 9. 2018 nebyly 
vzneseny žádné námitky, v souladu s jednacím řádem Zastupitelstva Olomouckého 
kraje se tedy zápis považuje za schválený. 
 
K dotazům členů zastupitelstva vzneseným na posledním zasedání dne 17. 9. 2018   
 
K bodu 27 – Založení akciové společnosti Olomouckého kraje na využívání 
zbytkových směsných komunálních odpadů 
V diskuzi k tomuto bodu několikrát zaznělo, že zpracovatel neupravil v Příloze č. 1 
formulaci bodu 2.7, kde se společnost zavazuje dodat zbytkový směsný komunální 
odpad. 
Dodatečně bylo prověřeno, že materiál není třeba technicky upravovat. 
Informace uváděné v příloze č. 1, odst. 2.7 jsou citace ze „Studie 
proveditelnosti na realizace zařízení k využívání zbytkových směsných odpadů 
na území Olomouckého kraje“ není tedy ani možno text jakkoliv změnit bez 
úpravy studie. 
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Tato informace byla zaznamenána do zápisu ze zasedání ZOK. 
 
K bodu 31 – Koncepce podpory rozvoje paliativní péče v Olomouckém kraji 
Mgr. Slavotínek vznesl dotaz na částky, alokované na investiční podporu zajištění 
lůžkové paliativní péče v Nemocnici Prostějov, a dodatečně se dotázal na celkový 
objem alokace na investici v Nemocnici Prostějov. 
Odpověď Mgr. Slavotínkovi byla odeslána e-mailem dne 2. 10. 2018. 
 
Odbor informatiky magistrátu prověřil možnosti posílení Wi-Fi sítě v tomto sále 
a bude realizovat řešení, které přinese významné navýšení počtu možných 
připojených zařízení v jednom okamžiku. Bude tak plně dostačující pro průběh 
zasedání našeho zastupitelstva. Řešení je technologicky poměrně náročné a bude 
dokončeno v lednu. Na únorovém zasedání zastupitelstva tak již bude k dispozici 
nadstandardní Wi-Fi pokrytí sálu. 
Připomínám, že pokud si podkladové materiály do tabletu stáhnete před zasedáním 
zastupitelstva, k samotné práci s materiály pak už internet nepotřebujete. Pokud se 
dnes přesto vyskytnou problémy s Wi-Fi – doporučuji přejít na data, která ve svých 
tabletech máte všichni k dispozici. 
 
 
L. Okleštěk připomněl, že návrhy na úpravy, změny a doplnění usnesení, 
navrženého v materiálu pro jednání zastupitelstva, předloženého zastupitelstvu dle  
Článku 7, odst. 4 jednacího řádu, se předkládají předsedajícímu písemně – na 
formuláři, který je připraven zastupitelům na stůl. 
 
 
Schválení programu zasedání zastupitelstva 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Podkladové materiály byly k dispozici v aplikaci 
Předlohy od 30. 11. 2018. Dodatečně předkládané body byly k dispozici v aplikaci 
Předlohy od 11. 12. 2018. Na stůl v den zasedání byla všem zastupitelům předložena 
Příloha č. 6 k bodu 3, bod 69 Změna ve svěření úkolů členů Rady Olomouckého 
kraje (ROK) a změna ve stanovení funkcí uvolněných členů zastupitelstva, bod 
70 Vzorová smlouva o převodu akcií společnosti Servisní společnost odpady 
Olomouckého kraje a.s., bod 7 Podpora legislativní iniciativy Moravskoslezského 
kraje ve věci novely zákona č. 104/2000 Sb., o Státním fondu dopravní infrastruktury, 
ve znění pozdějších předpisů. Od 30. 11. 2018 jsou podkladové materiály k dispozici 
občanům také na webu OK. 
 
 
Program zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
 
1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu, schválení programu zasedání 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 

4.1. Zápis ze zasedání výboru Zastupitelstva Olomouckého kraje – Výbor pro 
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regionální rozvoj - materiál bude předložen dodatečně 

5.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – rozpočtové změny 

5.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – rozpočtové změny – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

5.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – účelové dotace ze státního rozpočtu 

obcím Olomouckého kraje 

5.2.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – účelové dotace ze státního rozpočtu 

obcím Olomouckého kraje – DODATEK - materiál bude předložen 

dodatečně 

5.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. 

5.3.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. – DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

5.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání úvěru Komerční banky, a.s. 

5.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – splátka revolvingového úvěru Komerční 

banky, a. s. 

5.5.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – splátka revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. – DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

5.6. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – plnění rozpočtu k 31. 10. 2018 

5.7. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání úvěru PPF banky a.s. 

6. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – návrh rozpočtu 

7. Individuální dotace a návratné finanční výpomoci z rozpočtu Olomouckého 

kraje 2019 

8. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období 2020–2021 

9. Dotační program Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2019 – vyhlášení 

10. Dotační program Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu 

a budování přechodů pro chodce 2019 – vyhlášení 

11. Dotační program Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských dopravních 

hřišť 2019 – vyhlášení 

12. Finanční záležitosti příspěvkové organizace Správa silnic Olomouckého kraje 

13. Použití vrácené dotace z dotačního programu Podpora výstavby a oprav 

cyklostezek 2018 

14. Dodatek č. 25 ke zřizovací listině Správy silnic Olomouckého kraje, p. o. 
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15. Dotační program Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2018 – revokace 

části usnesení 

16. Dodatky ke smlouvám o poskytnutí dotace s městem Zábřeh a městysem 

Kralice na Hané 

17. Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 2019 

v Olomouckém kraji 

18. Zajištění dopravní obslužnosti železniční osobní regionální dopravou v roce 

2019 v Olomouckém kraji 

19. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní obslužnosti 

veřejnou linkovou dopravou s Jihomoravským krajem 

20. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 

dopravě s Moravskoslezským krajem 

21. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 

dopravě se Zlínským krajem 

22. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o spolupráci ve veřejné linkové osobní dopravě 

s Pardubickým krajem - staženo 

23.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 

23.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

23.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 

23.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

23.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 

23.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

23.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 

23.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého majetku 

23.5.1. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého majetku 

– DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

24. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 

25. Program na podporu vzdělávání na vysokých školách v Olomouckém kraji 

v roce 2019 – vyhlášení 

26. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
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krajem a TJ MILO Olomouc, z.s. 

27. Žádosti o stanovisko Olomouckého kraje k investičním projektům v oblasti 

sportu 

28. Program na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 2019 – 

vyhodnocení - materiál bude předložen dodatečně 

29. Program na podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 2019, dotační titul 1 

Podpora sportovních akcí, dotační titul 4 Podpora reprezentantů ČR 

z Olomouckého kraje – vyhlášení 

30. Program na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích 

Olomouckého kraje v roce 2019 – vyhlášení 

31. Program na podporu investičních akcí v oblasti sportu – provoz a údržba 

sportovních a tělovýchovných zařízení v Olomouckém kraji v roce 2019 – 

vyhlášení 

32. Víceletá podpora v oblasti sportu – vyhlášení 

33. Hry IX. letní olympiády dětí a mládeže 2019 

34. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven v Olomouckém kraji 

v roce 2019 

35. Dodatky ke zřizovacím listinám příspěvkových organizací zřizovaných 

Olomouckým krajem v oblasti kultury 

36. Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 2019 – vyhlášení 

37. Program na podporu stálých profesionálních souborů v Olomouckém kraji 

v roce 2019 – vyhlášení 

38. Program na podporu investičních projektů v oblasti kultury v Olomouckém 

kraji v roce 2019 – vyhlášení 

39. Program na podporu obnovy drobného majetku v oblasti kultury 

v Olomouckém kraji v roce 2019 – vyhlášení 

40. Víceletá podpora významných kulturních akcí – vyhlášení 

41. Program památkové péče v Olomouckém kraji v roce 2019 – vyhlášení 

42. Plán rozvoje vodovodů a kanalizací Olomouckého kraje 

43. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Ruda nad Moravou – 

havárie 

44. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí individuální dotace obci Ruda nad 

Moravou 
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45. Střednědobé plánování rozvoje sociálních služeb v Olomouckém kraji 

46. Dotační program pro sociální oblast 2019 – vyhlášení 

47. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti sociální 

48. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti zdravotnictví 

49. Dotační program Olomouckého kraje Program na podporu zdraví a zdravého 

životního stylu v roce 2019, dotační titul 2 Podpora významných aktivit 

v oblasti zdravotnictví – vyhlášení 

50. Program na podporu podnikání 2019 – vyhlášení 

51. Program na podporu místních produktů 2019 – vyhlášení 

52. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2018 – dodatek ke smlouvě 

53. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2019 – vyhlášení 

54. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke schválení 

financování 

55. Odměňování neuvolněných členů Zastupitelstva Olomouckého kraje 

56. Mimořádné odměny členům Zastupitelstva Olomouckého kraje - materiál 

bude předložen dodatečně 

57. Volba přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci 

58. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace na realizaci akce 

„Zatraktivnění turistického potenciálu Olomouckého kraje - Poznávací jízdy 

historickou Olomoucí na OLOŠLAPU II“ 

59. Dodatek č. 3 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace na realizaci akce 

„Natáčení celovečerního filmu Případ mrtvého nebožtíka“ 

60. Dotační program na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2019 – 

vyhlášení 

61. Dotační program Olomouckého kraje Dotace na činnost, akce a projekty 

hasičů, spolků a pobočných spolků hasičů Olomouckého kraje 2019, dotační 

titul 2 Dotace na činnost spolků a pobočných spolků hasičů Olomouckého 

kraje 2019 – vyhlášení 

62. Dotační program Olomouckého kraje Program na podporu JSDH 2019 – 

vyhlášení 

63. Poskytnutí věcných darů z rozpočtu Olomouckého kraje České republice – 

Hasičskému záchrannému sboru Olomouckého kraje 

64. Poskytnutí finančního daru z rozpočtu Olomouckého kraje obci Mostkovice 
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65. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – splátka úvěru PPF banky a.s. - materiál 

bude předložen dodatečně 

66. Zajištění drážní dopravy v Olomouckém kraji po roce 2019 - materiál bude 

předložen dodatečně 

67. Síť sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2019 - materiál bude 

předložen dodatečně 

68. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2018 – žádost o posunutí 

termínu - materiál bude předložen dodatečně 

69. Změna ve svěření úkolů členům Rady Olomouckého kraje a změna ve 

stanovení funkcí uvolněných členů Zastupitelstva Olomouckého kraje - 

materiál bude předložen na stůl 

70. Vzorová smlouva o převodu akcií společnosti Servisní společnost odpady 

Olomouckého kraje a.s.   - materiál bude předložen na stůl 

71. Podpora legislativní iniciativy Moravskoslezského kraje ve věci novely zákona 

č. 104/2000 Sb., o Státním fondu dopravní infrastruktury, ve znění pozdějších 

předpisů - materiál bude předložen na stůl 

72. Různé 

73. Závěr 

 
L. Okleštěk: Pan náměstek Zahradníček požádal o předřazení projednání bodu  
66 a to hned za ostatní body v oblasti dopravy, tedy za bod 21. 
 
Hlasování o předřazení bodu 66: 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1. 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 3 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K návrhu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy.   
 
Hlasováni o návrhu programu: 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/1/2018 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1. 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 4 
 
 
 
 
 
 



9 
 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/2/2018 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 5 
 
 
 
3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/3/2018 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 6 
 
 
 
4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/4/2018 
Přítomno 53, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 7 
 
 
 
4.1. Zápis ze zasedání výboru Zastupitelstva Olomouckého kraje – Výbor pro 
regionální rozvoj 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/5/2018 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 8 
 
 
 
 



  10 

5.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – rozpočtové změny 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: Rozpočtové změny v Příloze číslo 1, 2, 3, 
4 a 5 byly schváleny ROK, jsou vám předkládány pouze na vědomí.  Jako vždy se 
jedná především o zapojení účelových dotací a prostředků z revolvingového úvěru 
apod.  Rozpočtové změny v Příloze číslo 6, 7 a 8 jsou odsouhlaseny ROK 
a předkládány ZOK ke schválení.   
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Mazochová: Finanční výbor ZOK v tomto celém bodě doporučuje zastupitelům 
schválit návrhy na usnesení. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/6/2018 
Přítomno 53, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 9 
 
 
 
5.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – rozpočtové změny – DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: Jedná se o materiál, který máte v Příloze č. 1, 
schválený radou 10. 12. 2018 a je vám předkládán na vědomí. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/7/2018 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 10 
 
 
 
5.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – účelové dotace ze státního 
rozpočtu obcím Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: Jedná se o tzv. průtokové dotace obcím OK 
a příspěvkovým organizacím, zřizovaným obcemi, poskytované ze státního rozpočtu.  
Materiál je předkládán zastupitelstvu pouze na vědomí. 
  
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/8/2018 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
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Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 11 
 
 
 
5.2.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – účelové dotace ze státního 
rozpočtu obcím Olomouckého kraje – DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: Jedná se o dodatek těchto průtokových 
dotací obcím, předkládáme materiál ZOK na vědomí. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/9/2018 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 12 
 
 
 
5.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: Zastupitelstvu předkládáme na vědomí 
informace o jednotlivých čerpáních z revolvingového úvěru, určeného na 
předfinancování investičních akcí spolufinancovaných z fondů Evropské unie. Jedná 
se o 21. až 25. dílčí čerpání revolvingového úvěru.  Jenom pro informaci k dalšímu 
použití zůstává ještě 351 443 000 Kč. Materiál, který předkládáme ZOK, bereme na 
vědomí. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/10/2018 
Přítomno 53, pro 53, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 13 
 
 
 
5.3.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. – DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: V tomto bodě se jedná o dodatek čerpání 
revolvingového úvěru Komerční banky a. s. Zastupitelům je předkládáno v tomto 
materiálu dvacáté šesté dílčí čerpání revolvingového úvěru.   
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/11/2018 
Přítomno 53, pro 53, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 14 
 
 
 
5.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání úvěru Komerční banky, a.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: ZOK překládáme na vědomí informace 
o jednotlivých čerpáních z úvěru, určeného na kofinancování investičních akcí 
spolufinancovaných z fondu Evropské unie. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/12/2018 
Přítomno 53, pro 53, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 15 
 
 
 
5.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – splátka revolvingového úvěru 
Komerční banky, a. s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: V tomto bodě ZOK překládáme na vědomí 
informace o jednotlivých splátkách revolvingového úvěru, který je splácen z přijatých 
dotací. Jedná se o 6. až 9. splátku ve výši 306 328 000 Kč, přičemž ke splacení 
nadále zůstává 240 102 000 Kč. Doporučuji materiál vzít na vědomí. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/13/2018 
Přítomno 53, pro 53, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 16 
 
 
 
5.5.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – splátka revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. – DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: Jedná se o 10. splátku revolvingového úvěru 
ve výši 3 379 000 Kč, přičemž ke splacení nadále zůstává 246 922 000 Kč.   
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/14/2018 
Přítomno 53, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 17 
 
 
 
5.6. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – plnění rozpočtu k 31. 10. 2018 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Konstatoval, že rozpočet se vyvíjí 
rovnoměrně. Saldo příjmů a výdajů je k 31. 10. 2018 necelých 223 000 000 Kč. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/15/2018 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 18 
 
 
 
5.7. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání úvěru PPF banky a.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: Předkládáme zastupitelstvu na vědomí, 
informace o jednotlivých čerpáních úvěru určeného především na spolufinancování 
investičních i neinvestičních projektů. Jedná se o 3. dílčí čerpání úvěru, které je 
určeno na spolufinancování projektů, ve výši 125 000 000 Kč. Tímto dochází 
k dočerpání celého úvěru. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/16/2018 
Přítomno 53, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 19 
 
 
 

6. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – návrh rozpočtu 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: Jedná se o zásadní bod dnešního zasedání 
zastupitelstva. Pro celkovou orientaci a rekapitulaci je zásadní Příloha č. 1, tj. bilance 
příjmů a výdajů a financování na str. 6. V části příjmů stojí určitě za zmínku daňové 
příjmy, které jsou navrženy s nárůstem 13 % oproti roku 2018. Tento nárůst je 
navržen s ohledem na aktuální plnění rozpočtu příjmů a s ohledem na předpoklad 
výtěžností daňových příjmů pro rok 2019. Dále v oblasti příjmů dochází k valorizaci 
příspěvku na výkon státní správy o 10 %, k nárůstu odvodů příspěvkových organizací 
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z fondu investic o téměř 9 % a pro rok 2019 je příspěvkovým organizacím nařízen 
odvod z fondu investic ve výši 90 % účetních odpisů, stejně jako v roce 2018. 
U výdajů odborů dochází k nárůstu, který je způsoben především z důvodu nařízení 
vlády, z důvodu navýšení některých výdajů na základě uzavřených veřejných 
zakázek. Dotační programy zahrnují, oproti roku 2018, nové dotační programy, které 
byly zapracovány v souladu s usnesením ZOK ze dne 17. 9. 2018, které schválilo 
vzorový dotační program a seznam dotačních programů pro rok 2019 
a předpokládaný objem alokací dotačních programů. V návrhu rozpočtu na rok 2019 
jsou alokace pro dotační programy navrženy s ohledem na možnosti rozpočtu OK na 
rok 2019. Cílem bylo zabezpečit dostatek finančních prostředků na pokrytí investic 
a oprav na majetku OK. Investice a opravy zahrnují rozpracované akce, projekty 
spolufinancované z fondů Evropské unie, nové investice, opravy a nové nákupy 
příspěvkových organizací. Vzhledem k tomu, že výdaje rozpočtu kraje výrazně 
narostly, bylo nutné hledat další zdroje na pokrytí všech výdajů a splátek úvěrů 
z předchozích let. V návrhu rozpočtu je zapracováno zapojení zůstatků na 
bankovních účtech z roku 2018 částka ve výši 640 653 000 Kč. Součástí návrhu 
rozpočtu jsou finanční prostředky z úvěrů, a to ve výši 31 730 000 Kč – z úvěru na 
spolufinancování projektů spolufinancovaných z fondů Evropské unie a Komerční 
banky.  
Dále jsou součástí návrhu rozpočtu splátky úvěrů v celkové výši 328 159 000 Kč.  
Na závěr doplnil, že návrh rozpočtu prošel Finančním výborem ZOK, diskuzemi 
s předsedy zastupitelských klubů. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Mazochová: Finanční výbor ZOK po diskusi doporučil zastupitelstvu návrh 
rozpočtu na rok 2019 přijmout, a to ve všech bodech dle navrhovaných usnesení. 
 
RNDr. Seitlová uvedla, že měla možnost být minulý týden na Zastupitelstvu 
Moravskoslezského kraje a byla mile překvapena, jakým způsobem byl prezentovaný 
rozpočet na rok 2019. Dala do budoucna ke zvážení, zda nepřipravit pro zastupitele 
a občany obdobnou prezentaci rozpočtu. Zaujal ji i graf, který měl Moravskoslezský 
kraj zpracovaný z hlediska jejich zadlužení a řešení dluhu. V tuto chvíli je OK 
nejzadluženějším krajem v České republice. V loňském roce byl dluh 3,6 mld. Kč, 
letos 3,7 mld. Kč. Určitě zde hraje nějakou roli revolvingový úvěr, ale zásadní je, že 
dluh OK se nesnižuje. A v době vrcholu konjunktury, kdy se daří České republice, tak 
by se mělo zvažovat právě snižování dluhu tak, jak to nakonec dělá třeba právě 
Moravskoslezský kraj. Dotázala se, proč nedochází ke snížení dluhu. 
 
Mgr. Zemánek: Není pravdou, že by se OK dluhovou službou a výši úvěru 
nezabýval. Zvlášť pan hejtman vyvíjí neustálý nátlak k tomu, aby se vykonávaly 
všechny kroky, které zadluženost OK snižují. Nelze ale snižovat zadluženost OK na 
úkor rozvoje. Mělo by se respektovat nastavení splácení úvěru, tak, jak bylo v době 
jeho přijetí. Velké úvěry, které sloužily především na financování silnic, velkých 
investičních akcí, kofinancování evropských projektů mají bohužel kulminaci 
především v tomto období. Okolo roku 2020, 2021 by měly začít klesat. Všechny 
úvěry, které si vzalo současné zastupitelstvo, byly vzaty s podmínkou, že budou do 
konce tohoto volebního období splaceny. Jeden z dnešních materiálů řeší 
mimořádnou splátku úvěru ve výši 50 mil. Kč.  
Uvedl, že v současné době je poměrně zásadní revolvingový úvěr, bez kterého ale 
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kraj není schopen financovat investiční akce z Evropské unie. Revolvingový úvěr je 
v celkové výši 600 mil. Kč a slouží k předfinancování jednotlivých investičních akcí. 
Informační materiály jsou zastupitelstvu průběžně předkládány. Během tohoto 
volebního období se každý rok splácí přes 300 mil. Kč.  
 
L. Okleštěk doplnil, že z přechozích volebních období bylo zděděno přes 3,5 mld. Kč 
úvěrů. Výrazná část těchto závazků byla proinvestována. OK se nezadlužuje, ale 
dluh umazává, a to zhruba 350 mil. Kč ročně. Jiný případ je revolvingový úvěr, který 
slouží k předfinancování evropských projektů. Zde se jedná o operativní prostředky, 
které se zase potom vrací. Na závěr tohoto volebního období budou investice 
pokračovat stále v tom tempu, které byly nastaveny, prostředky na dluhy se nebudou 
navyšovat, naopak bude se umazávat 350 mil. Kč ročně. Objem peněz je natolik 
velký, že není možné udělat radikální řešení, protože by se musely zastavit investice 
úplně. A to samozřejmě nikdo nechce. 
 
Mgr. Slavotínek vznesl dotaz k predikci navýšení daňových příjmů. V úvodním slovu 
zaznělo, že předpoklad růstu bude zhruba 13 %. Uvedl, že dle informací člena 
Finančního výboru ZOK státní rozpočet počítá v roce 2019 s růstem daňových příjmů 
zhruba na úrovni 3,5–4 %. Tato čísla se dost míjí. Požádal o vysvětlení.  
 
Mgr. Zemánek připustil, že v úvodním slovu nevysvětlil zcela jasně. Návrh rozpočtu 
se připravoval od června zhruba v sedmi verzích. V první verzi byly požadavky asi 
o 1,7 mld. Kč vyšší než možnosti rozpočtu. Rozpočet na rok 2018 byl sestavován 
hodně opatrně s tím, že zůstatek na účtech v roce 2018 pak činil 800 mil. Kč 
a průběžně se zapojoval do rozpočtu v dubnu a červnu na dokrytí určitých věcí. 
Například částka na dotace činila v návrhu rozpočtu 350 mil. Kč, z tzv. přebytku pak 
byly dofinancovány částkou 150 mil. Kč. Dotace na stavbu a rekonstrukci sportovních 
zařízení byla alokována částka 55 mil. Kč (původní plán – 95 mil. Kč) a v první tranši 
v dubnu byla navýšena o 40 mil. Kč. Stejně se postupovalo u investičních akcí. To je 
důvod, proč 13 % nekoresponduje se státním rozpočtem, kde se uvádí 3,5 %. Návrh 
rozpočtu OK na rok 2019 je jinak koncipovaný. V letošním roce zůstalo nerozděleno 
800 mil. Kč, pro příští rok se předpokládá 200 mil. Kč. Tato částka by mohla zůstat 
v rezervě OK pro ty situace, které si vyžádá případně nějaká změna tempa 
ekonomiky a podobně, což se samozřejmě může stát. 
 
L. Okleštěk doplnil komentář Mgr. Zemánka. Podobnou otázku položil také, když 
viděl návrh rozpočtu. První náhled rozpočtu byl velice ambiciózní – 1,7 mld. Kč 
schodek. Běžně se to pohybuje v rozmezí 1–1,7 mld. Kč, když se dávají dohromady 
první požadavky všech odborů a jejich příspěvkových organizací. Poté se návrh 
rozpočtu vracel několikrát k přepracování a úpravám. Ten rozdíl ve výši procent je 
způsoben tím, že kraj každý rok dostává predikci příjmů Ministerstva financí ČR 
a každý rok je znám skutečný stav, který je každoročně o nějakých  100–300 mil. Kč 
větší. Tentokrát byla predikce zapojena celá, dříve byl kraj výrazně opatrnější 
hospodář. Bylo to provedeno na základě dlouhodobého vývoje rozpočtu, ale i tak kraj 
postupuje stále opatrně.  
 
Ing. Sršeň, Ph.D., poděkoval za provedený způsob sestavování rozpočtu, kdy 
nějaké přepokládané zůstatky jsou již zapojeny. Upozornil, že ambicí zastupitelstva 
by mělo být zbavit se co nejdříve dluhů, zvlášť v době příznivé pro ekonomiku. 
Investice jsou sice velice důležité, ale ve srovnání s ostatními kraji je dluh příliš 
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vysoký. Uvítal by, kdyby se dluh splácel aktivněji. Ze střednědobého výhledu vyplývá, 
že dluhy od roku 2021 výrazně klesají. Navrhl, zda by rezerva 200 mil. Kč nemohla 
být použita na umoření dluhu. Závěrem prohlásil, že klub STAN+ProOl návrh 
rozpočtu podpoří, ale s uvedenou výhradou. 
 
L. Okleštěk vysvětlil, že ihned po volbách hledal cesty, jak dluh snížit. V době po 
volbách byly nízké úrokové sazby, proto se uvažovalo o přefinancování úvěrů a tím 
by došlo i ke snížení celkového závazku. Byla vyhotovena analýza, že úrokové sazby 
jsou nadstandardně dobré, a že lepších podmínek už není možné dosáhnout. 
Řešením by mohlo být i zastavení či redukce investic a dotačních titulů, ale objem 
ušetřených prostředků by byl zanedbatelný. Ukázalo se, že krajský rozpočet je 
schopen umořování i ve zlých dobách a v okamžiku, kdy by došlo k „přehřátí“ 
ekonomiky je možnost výrazně přibrzdit investice.  
 
RNDr. Seitlová poděkovala za vysvětlení, které určitě nebylo úplně snadné. Proto by 
stálo za úvahu do budoucna zvážit přípravu prezentace, třeba i z hlediska umořování 
dluhu, pro starosty, občany, kteří sledují zasedání on-line. Zopakovala, že v tomto by 
bylo možné se motivovat Moravskoslezským kraje. Tento kraj dává i možnosti 
připomínkování návrhu rozpočtu občanům.  
Upozornila, že z hlediska základního rozdělení rozpočtu je velký nepoměr rozdělení 
financí, které jdou do sportu, a které jdou do kultury. Tento obrovský propad přetrvává 
již z minulých let. Do oblasti sportu jde celkem 180 mil. Kč, do kulturních investic 
a obnovy památek pouze 54 mil. Kč. Dala ke zvážení do budoucna, zda tento 
nepoměr nenapravit. Kolegové o tom budou jistě ještě hovořit u konkrétních 
materiálů. 
 
L. Okleštěk poděkoval paní senátorce za příspěvek a doporučení k projednávání 
rozpočtu a formě jeho prezentace. V případě začlenění názorů občanů do rozpočtu 
jde o participační rozpočet. Standardně to dělají města a obce, nechávají jistý budget 
prostředků pro tuto činnost. Na úrovni kraje je to trochu jiné, občané mají jiné 
možnosti ve větších aglomeracích, než v těch menších. Doplnil, že občané si zvolili 
své zastupitelstvo, a to nyní prezentuje názory svých občanů. Chápe participační 
rozpočet třeba v menších obcích nebo tam, kde se jedná o konkrétní investice do 
dětského hřiště, konkrétní chodníku a podobně. Slíbil, že se podívá na objem 
prostředků, který Moravskoslezský kraj vyčlenil pro participaci z hlediska občanů. 
 
Ing. Jurečka se dotázal na důvody růstu rozpočtu odboru kanceláře hejtmana, který 
byl v roce 2015 ve výši 27 mil. Kč. Nyní se má schvalovat návrh ve výši 52 mil. Kč, 
což za 4 roky, činí nárůst 25 mil. Kč. Z materiálu není možné se podrobně dozvědět, 
kam přesně tyto navýšené finanční prostředky mají jít. Některé změny vznikly 
převodem kompetencí, ale není to přesně zřejmé.  
Dále uvítal nárůst finančních prostředků na oblast podpory obnovy venkova, které je 
sice poměrně jednoduchý, ale obcemi a organizacemi v OK velmi žádaný.  
Pro příští rok by uvítal, aby byl u dotačních programů v závorce uveden případný 
převis žádostí. Tyto informace budou důležité v okamžiku, kdy zastupitelstvo má 
rozhodovat o potřebnosti v daných oblastech a přidělování finančních prostředků. 
Podpora sportu má výrazně vyšší koeficienty nárůstu než podpora do obnovy 
kulturního dědictví na území OK. 
Upozornil na dotace do lesních ekosystémů. V roce 2018 byl rozpočet 8 mil. Kč, 
skutečnost letošního roku k tomu minulému měsíci byla 9,5 mil. Kč. Na příští rok je 
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v rozpočtu navrženo 7,3 mil. Kč, to znamená ještě nižší částka, než skutečnost roku 
2018, byť byla reálně v letošním roce navýšena. S ohledem na současnou situaci 
v lesnictví je logické, že by naopak ta částka měla být minimálně stejná jako 
skutečnost letošního roku.  
Závěrem podotkl, že celkový souhrn dotačních prostředků v roce 2018 byl – 
rozpočtováno 347 mil. Kč, skutečnost 510 mil. Kč. Nyní je návrh 502 mil. Kč, což již 
takový výrazný nárůst není.      
 
L. Okleštěk k ekosystémům sdělil, že velká část směřuje do oplocenek. Prioritou je 
výsadba nových lesů, která kvůli suchu nebyla možná.  
K doplnění tabulky s přehledem dotačních s návrhem souhlasí. Pří přípravě rozpočtu 
se tyto hodnoty zohledňují, proto nebude problém to v materiálu pro zastupitele 
uvést.  
Požádal Mgr. Fidrovou, aby popsala nárůst prostředků pro odbor kanceláře 
hejtmana. Dodal, že jedná o administrativní záležitost, nikoliv navyšování platů. 
 
Mgr. Fidrová, vedoucí odboru ekonomického: Na odboru kanceláře ředitele 
i kanceláře hejtmana jde o nárůst zejména z důvodu nové platné legislativy, tzn., že 
se tam podepsalo i navýšení mezd a navýšení částky na opravy, které se realizují 
právě na tomto oboru. Ale zejména se jedná o legislativní změny. 
 
L. Okleštěk poděkoval Mgr. Fidrové a požádal ještě kancléře Ing. Niče, aby obhájil 
navýšení rozpočtu odboru. 
 
Ing. Niče, vedoucí odboru kancelář hejtmana: Zde se nejedná o záležitost 
související nařízením vlády a platových poměrů v rozpočtu zastupitelů. První částka 
– 4,5 mil. Kč, která je uvedena v rozpočtu, je nespecifikovaná rezerva pro krizové 
řízení. Tato rezerva byla standardně v letošním rozpočtu zařazena v části dotačních 
programů. Teď je zařazena v provozu. K dalším navýšeným položkám sdělil, že na 
příští rok je plánován sice standardní dokument v oblasti cestovního ruchu, ale který 
se vydává jednou za určité časové období, což je Program rozvoje cestovního ruchu 
Olomouckého kraje pro období 2021–2024. Nárokovaná částka je 0,5 mil. Kč. 
V letošním roce byla významnou kulturní akcí připomenutí 100 let státnosti České 
republiky. Prostředky se částečně čerpaly z dotace Ministerstva kultury ČR, částečně 
z přebytku rozpočtu. Na příští rok a roky se předpokládá, že se kraj vrátí k tradici Dny 
Olomouckého kraje. To znamená, že bude nějaký dvoudenní program, který bude 
určen spoustě občanů kraje. Zde se nárokují prostředky přímo v návrhu rozpočtu, 
nikoliv z přebytku hospodaření roku letošního.  
Nejsou tam nově položky, které by se radikálně navyšovaly. Největší částkou je 
uvedených 4,5 mil. Kč na rezervu pro krizové řízení, a dále drobnější částky, jako je 
Program rozvoje cestovního ruchu a Dny Olomouckého kraje.  
 
Mgr. Slavotínek: Měl jsem ještě dva doplňující dotazy. Jeden mi Ing. Niče 
zodpověděl – rezerva na odboru kancelář hejtmana ve výši 4,5 mil. Kč je míněna na 
krizové řízení. Ale vrátím se ještě zpátky k mému dotazu na úvod, jestli jsem správně 
pochopil vaši argumentaci. Říkal jste, že i v minulých letech jste vycházeli z predikce 
Ministerstva financí ČR u vývoje daňových příjmů a byli jste konzervativnější. Šli jste 
směrem dolů s tím, že se počítalo, že když to dobře dopadne – predikce se naplní, 
tak vznikne rezerva, která je potom k přerozdělení v roce následujícím. Teď jste šli 
rovnou na predikci celou, kterou zapojujete s tím, že se už nepočítá s nějakým 
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příjemným překvapením po skončení rozpočtového roku. Predikce 13 % je opravdu 
nereálná vzhledem k tomu, že např. Hella Mohelnice už ruší objednávky, respektive 
propouští zaměstnance – mluvím o konkrétním příkladu, který proběhl tiskem. Jsou 
tady signály o tom, že ekonomika možná v příštím roce, asi nebude už tak zářná jako 
v letech, ze kterých jsme teď vycházeli. Nyní jsme se bavili o posledních třech, 
čtyřech letech, které byly skvělé. Můj dotaz na reálnost predikce spíš směřoval 
k tomu, když státní rozpočet pracuje s těmi 3,5–4 %, jestli 13 % neodpovídá něčemu, 
co už příští rok nenastane. To, co už bylo zmíněno, jsem pochopil jako technologii 
sestavování rozpočtu a vytváření si nějaké budoucí rezervy. Tomu samozřejmě 
rozumím, tak se chová asi každý, kdo raději stojí nohama na zemi a pak je rád 
příjemně překvapen. Je otázkou, jestli ta samotná predikce, se kterou pracujeme, je 
opravdu naplnitelná. Mně se zdá 13 % v tuto chvíli opravdu hodně. 
 
L. Okleštěk: Jedná se o absolutní čísla, jež vychází z predikce Ministerstva financí 
ČR, které zohledňuje 3 %, o kterých mluvíte. Přesto objem prostředků je takový, že 
když ho zapojíme – zapojovali jsme zhruba 25 % budoucího přebytku hospodaření – 
tak, že se dnes zapojí třeba 80 % a pořád tam necháváme drobný prostor pro milé 
překvapení, anebo pro nemilé překvapení, abychom náhodou nemuseli dokrývat. To 
je rozdíl v tom, jakým způsobem pojímáme konstrukci rozpočtu v letošním roce. Jestli 
je to 13 %, to nedokáži v současné chvíli říct. Dívali jsme se na absolutní čísla 
a v tom poměru jsme je narovnávali. Není to tak, že bychom úplně vyždímali 
předpoklad přebytku hospodaření pro příští rok, tzn., že předpokládáme, že v roce 
2019 bude přebytek hospodaření za rok 2018, ale nebude v té částce, která byla, 
protože jsme pořád vytvářeli obrovský rezervoár peněz. Byl to stamilionový rezervoár 
peněz a v rozpočtu jsme měli díru, kterou jsme sanovali z přebytku hospodaření. 
Samozřejmě, můžeme si k tomu sednout detailněji.  
 
Ing. Jurečka: Dovolte ještě, pane hejtmane, reagovat na to, co jste říkal v rámci 
vysvětlení u dotací do lesních ekosystémů. Tam je skutečnost taková, že jsme si 
ujasnili, že na letošní rok 2018 bylo rozpočtováno 8 mil. Kč, upravený rozpočet 
k 31. 10. 2018 píšete 9,2 mil. Kč, což zřejmě neindikuje, že by bylo méně poptáváno. 
Evidentně to indikuje spíše převis, ale vy na příští rok navrhujete rozpočet pro tuto 
oblast v částce 7,3 mil. Kč. Nedává mi to logiku, vzhledem k tomu, že už v letošním 
roce byla skutečnost vyšší než plán, a víme, jaká je situace v terénu u lesníků. Dále 
samozřejmě rozumím tomu, že v celkovém financování odbor kanceláře ředitele 
krajského úřadu a odbor kancelář hejtmana logicky má 2 rozdílné věci v tom, že 
v položce odbor kanceláře ředitele se promítají povinné zákonné navýšení platu a je 
to tam vidět. Koeficient růstu této položky je 113,58 %, v případě odboru kanceláře 
hejtmana je to 140,38 %. Pan hejtman potvrdil, že to není problém nárůstu platů, ale 
pokud tady bylo řečeno, že navýšena byla ta položka o 4,5 mil. Kč v rámci rezervy 
krizového řízení, jiná je položka na cestovní ruch, tak možná bych stál o nějaký 
podrobnější výklad. Když se podíváte do plánu rozpočtu roku 2018, tak tam v této 
kapitole byla částka 37 mil. Kč, skutečnost čerpání k 31. 10. 2018 – upravená je 
44 mil. Kč, nebo očekávaná na konci letošního roku. To je + 7,5 mil. Kč oproti tomu, 
co bylo původně plánováno na letošní rok a na příští rok se to povyšuje ještě 
o dalších 8 mil. Kč, tzn., že celkový nárůst z roku na rok je 15 mil. Kč. To by asi stálo 
za hlubší rozbor, abychom opravdu viděli, co jde přesně na oblast podpory turismu, 
atd. Možná bych poprosil na příštím ZOK doplnit nebo nám poslat aspoň 
elektronicky. 
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L. Okleštěk: Děkuji, rozumím tomu, na příští ZOK doplníme. Co se týče podkladů 
k čerpání na ekosystémy, tak vám dáme podrobnou zprávu do příštího ZOK. 
Dostanete písemné vyrozumění. 
 
Ing. Mazochová: Jenom na doplnění k očekávaným příjmům roku 2019. Státní 
rozpočet je predikován samozřejmě z toho, jak se očekává, jak se ekonomika bude 
v roce 2019 vyvíjet. Vychází z očekávané skutečnosti roku 2018. Pokud byste 
srovnávali plánovaný rozpočet roku 2018 a plánovaný rozpočet, nebo už schválený 
rozpočet roku 2019, jako státní rozpočet, tak to určitě nejsou 3–4 %. Odhaduji, že to 
je víc než našich 13 %. 
 
Ing. Jurečka: Děkuji za případné doplnění. Jenom bych chtěl upozornit – myslím, že 
i v minulosti jsem zde prosil o nějaké podrobnější doplnění k otázce vysokých škol – 
přiznám se, že jsem nenašel potom odpověď v e-mailu. Možná jsem něco zanedbal, 
ale poprosím opravdu si hlídat to, že když zde zazní veřejně, že nám bude 
zodpovězeno, tak aby se tomu tak stalo. Ještě jsem měl dotaz týkající se 
zvažovaných refinancování úvěrů s ohledem na pokles úrokových sazeb – jaká je 
celková částka dluhové služby OK a v jakých úrokových sazbách se dnes 
pohybujeme při financování všech úvěrů. Jestli je možné říct alespoň u těch bank, 
které tady zazněly, případně k tomu dát nějakou podrobnější informaci.  
 
L. Okleštěk: Myslím, že materiál můžeme zpracovat. Prověřovali jsme to hned, když 
jsem nastoupil. Během prvních dvou měsíců jsme dělali opatření a potom úrokové 
sazby šly jenom nahoru. Nechal jsem udělat rozbor v době nejnižších úrokových 
sazeb. Do dalšího ZOK podklady určitě dostanete. Co se týče toho, jestli došlo 
k zanedbání některé odpovědi, tak to mě trošku překvapuje, protože se samozřejmě 
snažím vždy na zahájení ZOK žádosti o nějaké reakce rekapitulovat a dát i termín, 
kdy byla odpověď na případnou žádost odeslána nebo jakým způsobem byla 
vypořádána. Ale pokud k něčemu takovému došlo, tak nedopatření narovnáme. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/17/2018 
Přítomno 54, pro 52, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 20 

 
 
 
7. Individuální dotace a návratné finanční výpomoci z rozpočtu 
Olomouckého kraje 2019 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: V tomto bodě předkládáme zásady pro 
poskytování individuálních dotací, případně návratných finančních výpomocí pro rok 
2019. Budou vyhlášeny nové dotační tituly, v rámci kterých bude možné požádat na 
akce či projekty řešící výjimečnost (mimořádnost) akce projektu. Proto dochází ke 
zjednodušení podmínek pro poskytování individuálních dotací. Stejně jako v roce 
2018 bude možné o individuální dotaci požádat na daný účel nebo pokud na daný 
účel nebude v daném roce vypsán dotační program a nepředpokládá se v daném 
kalendářním roce vyhlášení dotačního programu s daným vyhovujícím účelem. Dále 
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bude možné požádat o dotaci, pokud účel uvedený v žádosti bude dosahovat 
mimořádného významu. Jednou ze změn je možnost posunu termínu požádání 
individuální žádosti, a to pro individuální žádost o dotaci do výše 200 000 Kč bude od 
2. 1. 2019 až do 31. 10. 2019. Pokud se jedná o žádost na individuální dotaci nad 
200 000 Kč, pak termín umožní žadateli požádat od 2. 1. 2019 do  
31. 8. 2019 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Mazochová: Finanční výbor ZOK doporučuje zastupitelům schválit tento 
materiál dle návrhu na usnesení. 
 
Mgr. Slavotínek avizoval, že klub Koalice pro OlK materiál podpoří. Chtěl upozornit 
na větu, že nebude možné o individuální dotaci požádat v případě, pokud na daný 
účel bude v daném roce vypsán vhodný dotační program. V minulosti k tomuto 
překryvu docházelo, tzn., že v případě, že dotační program umožňoval čerpat méně, 
požádalo se individuálně a dostalo se více. Je velmi důležité, aby to bylo přímo 
systémově znemožněno, takto obcházet programové financování. Upozornil na to, 
aby se toto nepřehlíželo a současně podpořil úsilí minimalizovat individuální dotace 
jen na případy, které opravdu nelze systémově nebo programově postihnout a řeší 
nějaké mimořádnosti, typu jakékoliv nouze, krizové situace a podobně. Částka 
v letošním roce, tzn. 134 000 000 Kč, je velmi vysoká, vzhledem v poměru k součtu 
dotačních titulů, které jsou připravovány nebo které byly v letošním roce. Schválení 
podmínek podporuje, ale chtěl by, aby se v příštím roce dodržovaly obou parametry. 
 
Ing. Sršeň: Uvítal zpřísnění podmínek. Řada věcí, které jsou v této kategorii, 
v podstatě nejsou mimořádné, ale každoroční. Ať je to Muzeum umění a další.  
Bylo by dobré ještě to od těchto věcí vyčistit, abychom se dostali k částce, pokud 
možno se snižující se úrovní.  Materiál podpoříme, nicméně také máme problém 
s těmi 200 000 Kč, které lze schvalovat v radě. Ale o tom už byla diskuse v minulosti. 
Přivítali bychom, aby toto řešilo zastupitelstvo. Nicméně, je to jen poznámka. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/18/2018 
Přítomno 54, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 21 
 
 
 
8. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období  
2020–2021 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: V bodě 8 je předkládán zastupitelstvu 
střednědobý výhled rozpočtu, který se sestavuje na období dvou až pěti let. Poslední 
střednědobý výhled mělo ZOK k dispozici na období 2019 až 2020 a byl schválen 
zastupitelstvem 18. prosince 2017. Nový střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého 
kraje na rok 2020 nebo na roky 2020–2021 je vypracován z důvodu dodržení 
zákonné povinnosti mít zpracovaný střednědobý rozpočtový výhled, na který se 
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sestavuje v daném období rozpočet. Střednědobý výhled rozpočtu na období  
2020–2021 vychází z návrhu rozpočtu na rok 2019. Jsou v něm zapracovány splátky 
úvěrů, včetně úroků z úvěrů. Plánované příjmy a výdaje jsou navrženy maximálně ve 
výši návrhu rozpočtu na rok 2019.  Ekonomický odbor spolupracoval s institucemi, 
které se touto problematikou zabývají, především s Ministerstvem financí.   
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/19/2018 
Přítomno 54, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 22 
 
 
 
9. Dotační program Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: Alokace na tento program byla ve výši 
14 000 000 Kč. V letošním roce bohužel některé obce, protože nebyly schopny 
naplnit podmínky tohoto dotačního titulu, budou vracet peníze. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek: V parametrech dotačního titulu je uvedena podmínka -  příjemce 
dotace není oprávněn zatěžovat majetek právy třetích osob bez vědomí a písemného 
souhlasu poskytovatele dotace. Poskytovatel dotace je Olomoucký kraj. Tzn., že 
pokud bude výstavba cyklostezky v intravilánu, kde lze předpokládat dotčení řady 
inženýrských sítí, jejich věcných břemen, případně věcná břemena v budoucnu 
budou potřebovat obce zřizovat, budou různé průtlaky pod korpusem cyklostezky, 
pak vždy budou muset žádat o souhlas OK. 
 
Ing. Zahradníček: Myslím, že tomu tak úplně striktně není. Chceme, aby tyto věci, 
byly vypořádány s obcemi, než bude uzavřená smlouva. 
 
Mgr. Slavotínek citoval: „Příjemce dotace není oprávněn zatěžovat majetek právy 
třetích osob bez vědomí a písemného souhlasu poskytovatele dotace Olomouckého 
kraje“. Vznesl dotaz, jestli kdykoliv napříště, když pod stavbou cyklostezky bude 
potřeba zřídit věcné břemeno inženýrské sítě, bude potřeba, aby příjemce žádal OK 
o písemný souhlas. Považuje to za nepraktické jak pro žadatele, tak pro OK. Požádal 
o upřesnění. 
 
Ing. Zahradníček: Pokud jde o jiné vlastníky, odpoví Mgr. Kamasová, vedoucí 
odboru majetkového, právního a správních činností. 
 
Mgr. Kamasová, vedoucí odboru majetkového, právního a správních činností: 
V případě formulace uvedené panem zastupitelem, by zřejmě bylo potřeba žádat 
o souhlas. Nicméně na infrastrukturu a na sítě, jsou zákonná věcná břemena, tam 
bych obavy neměla. Myslím si, že je ustanovení uvedeno proto, a dává se do všech 
dotačních titulů, aby se stavby, které se za dotační peníze postaví, nedávaly jako 
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zástava nebo se na ně nezřizovalo předkupní právo nebo jiné břemeno. Ještě jsem 
se nesetkala s tím, že by kdokoliv požádal OK o tento souhlas. Aspoň ne přes 
OMPSČ. V případě, že by se žádalo, nepředpokládám, že bychom souhlas nedali. 
Jde o to, hlídat nakládání s těmito stavbami, respektive s dotacemi. Je pravda, že 
tam, kde jsou věcná břemena ve formě předkupního práva zákonného, což se stává 
u našich pozemků, které jsou v územních plánech nebo u pozemků, které jsou 
v územních plánech vedeny jako budoucí pozemky pro veřejně prospěšné stavby, 
tak tam jsou zákonná věcná práva. To se dává do materiálů s tím, že souhlasíme 
nebo nesouhlasíme s předkupním právem, zbavíme se ho anebo pozemek 
vykoupíme. Tyto případy jste mohli najít v našich materiálech. 
 
Mgr. Slavotínek: Vysvětlení mi pro tuto chvíli stačí, ale poprosil bych vás, abyste se 
na to podívali. Obec požádá o dotaci na výstavbu cyklostezky zpravidla na svém 
pozemku, výjimečně na pozemku SŽDC Povodí Moravy, nepředpokládám příliš 
možnost, že by tam měl pozemek Olomoucký kraj. Bavíme se v tomto požadavku 
o potřebě souhlasu nebo jakési kontrasignace s právem zřídit věcné břemeno pro 
ČEZ, pro jakoukoliv síťovou službu, O2, CETIN, pro kohokoliv. 
Říkáte, že si neuvědomujete, že by někdo někdy žádal, případně že rádi dáte 
souhlas. Tak si jen ulevme od této povinnosti. Kdyby se jednalo pod touto větou 
i o právo služebnosti zřízení věcného břemena pro inženýrské sítě, tak u lineární 
stavby mi přijde dost pravděpodobné, že k tomu dojde, tak prostě tento požadavek 
vyjměte, nebo dejte do závorky. Tzn. předkupní práva, to tam klidně nechme, ale 
vylučme z toho právo služebnosti umístění lineární inženýrské sítě, protože  těch 
situací musí nastat spousty. Prosím vás o to, abyste se na to podívali. Abychom 
zbytečně sobě ani obcím nekomplikovali život. Děkuji. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/20/2018 
Přítomno 53, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 23 
 
 
 
10. Dotační program Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu 
a budování přechodů pro chodce 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: Alokovaná částka je 7 500 000 Kč. Vše 
ostatní a podstatné je uvedeno v materiálu. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/21/2018 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 24 
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11. Dotační program Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských 
dopravních hřišť 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: Jedná se o nový dotační program. Je 
alokace 3 000 000 Kč. Filozofie podpory dopravních hřišť vychází z materiálu, který 
zpracoval koordinátor BESIP pro Olomoucký kraj pan Charouz. Máme dnes pasport 
seznamu dopravních hřišť s požadavky na dovybavení, případně investiční rozšíření. 
Další filozofií je, abychom dětská dopravní hřiště měli ve všech trojkových obcích, 
což dnes nesplňuje Zábřeh a Šumperk.  Podpora těchto dvou měst je priorita. 
V Zábřehu jsou nachystáni a Šumperk v současné době vytipovává lokalitu. Takže 
možná někdy v roce 2020, v roce 2019 určitě ne. Uvidíme, jak se dotační program 
osvědčí, kolik požadavků bude. Jsme připraveni pro další léta tento dotační titul 
i finančně podpořit vyšší částkou. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek: V první polovině letošního roku nebo polovině roku loňského, jsme 
řešili dopravní hřiště Javorník. Bavili jsme se o možnosti řešit systémově 
programovým financováním. Je to následováníhodný příklad přesunu z roviny 
individuálního posuzování do roviny programového financování. Považoval by za 
vhodné, se k tomu příští rok vrátit. Ukazuje se, že začínáme mít problém 
s nehodovostí a s chováním mladých řidičů, kteří vstupují do dopravního prostoru 
poprvé. Právě vzdělávání v oblasti dopravní výchovy je zcela na místě. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/22/2018 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 25 
 
 
 
12. Finanční záležitosti příspěvkové organizace Správa silnic Olomouckého 
kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: Měli bychom tímto materiálem schválit 
úpravu nákladů na projektovou dokumentaci investičních akcí Správy silnic 
Olomouckého kraje, p. o. (dále jen SSOK) a posunutí termínu vyúčtování 
investičních akcí realizovaných SSOK . 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/23/2018 
Přítomno 53, pro 51, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 26 
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13. Použití vrácené dotace z dotačního programu Podpora výstavby a oprav 
cyklostezek 2018 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: Materiál pojednává o použití vrácené 
dotace z dotačního programu Podpora výstavby a oprav cyklostezek. Je to jeden 
z těch případů, o kterém jsem hovořil, kdy obec Bělotín z objektivních příčin nebyla 
schopna realizovat výstavbu, částka 680 000 Kč přijde zpět na účet Olomouckého 
kraje. Požádali jsme radu, potažmo žádáme vás zastupitele, abyste nám schválili 
použití této částky tak, jak je uvedeno v materiálu. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/24/2018 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 27 
 
 
 
14. Dodatek č. 25 ke zřizovací listině Správy silnic Olomouckého kraje, p. o. 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: V příloze materiálu je seznam pozemků, 
které přešly do vlastnictví OK a které byly vyjmuty. Narovnáváme tímto stav majetku, 
s kterým bude hospodařit Správa silnic Olomouckého kraje, p.o. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/25/2018 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 28 
 
 
 
15. Dotační program Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2018 – revokace 
části usnesení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: Jedná se o další akci z dotačního 
programu Podpora výstavby a oprav cyklostezek, kdy bychom měli revokovat svoje 
usnesení z dubna letošního roku a schválit uzavření dodatku č. 1 s obcí Senice na 
Hané. Vše je v příloze v tabulce jasně uvedeno, včetně návrhu toho dodatku. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/26/2018 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 29 
 
 
 
16. Dodatky ke smlouvám o poskytnutí dotace s městem Zábřeh a městysem 
Kralice na Hané 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: V tomto bodě se jedná o žádosti města 
Zábřeh a města Kralice na Hané, o posun termínu použití finančních prostředků 
a následného vyúčtování těchto dvou akcí. Vše je uvedeno v materiálu. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/27/2018 
Přítomno 53, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 30 
 
 
 
17. Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 2019 
v Olomouckém kraji 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: Rozsah dopravní obslužnosti na rok 2019 
zůstává zhruba stejný, téměř 22 000 000 Kč. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Jurečka vznesl připomínku, zda se neuvažuje v budoucnu na části území OK 
ověřit některou z inovativních služeb v oblasti veřejné dopravy. Např. carsharing 
nebo službu, kterou poskytuje Leo Express na části území Zlínského kraje. Kdy přes 
aplikace nabízí určitý dynamický model poptávky pro zákazníky, kteří si přímo 
z domu objednají službu odvozu k vlaku. Tento model umožňuje optimálním 
způsobem plánovat kapacitu menších dodávek, mikrobusů apod. V odlehlejších 
částech území by to mohlo fungovat lépe než pevné jízdní řády. V některých 
regionech by to mohlo být efektivnější než současný systém. 
 
L. Okleštěk: Podnět prověříme.   
 
Ing. Daněk: Máme ohlasy od některých obcí, že nynější systém vnímají více 
nevýhodný, než byl v minulosti. Konkrétně obce na Prostějovsku i Prostějov. Dochází 
často ke zpoždění spojů, nenavazující spoje atd. Je to ze strany KIDSOK už 
uzavřená věc, nebo ještě bude pokračovat rekonstrukce. 
 
Ing. Zahradníček: Jsme si vědomi přetrvávajících problémů, jsou v řešení. Najít 
optimální variantu je složité. Snažíme se o propojenost, ale ještě není stoprocentní. 
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Ing. Vozda: Byl tady zmiňován úsek Jeseník, Šumperk. Chtěl bych za toto spojení 
zalobbovat. Na trase se nachází významný turistický areál Červenohorské sedlo. 
Spoje, zejména v sezóně, jsou nedostatečné. 
  
L. Okleštěk: Připomínka je akceptována, paní ředitelka KIDSOK s panem 
náměstkem budou hledat řešení. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/28/2018 
Přítomno 53, pro 51, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 31 
 
 
 
18. Zajištění dopravní obslužnosti železniční osobní regionální dopravou 
v roce 2019 v Olomouckém kraji 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: Jedná se o poslední rok toho 
dlouhodobého závazku, který má OK uzavřený s Českými drahami (ČD). Rozsah 
dopravy v závazku veřejné služby je předpokládán ve výši 6 049 000 km. Drobné 
navýšení je dáno dvěma zásadními změnami, a to je posílení spoje mezi Olomoucí 
a Přerovem, kde se reflektovaly požadavky obcí na této trase z hlediska 
nízkopodlažnosti pro starší občany.  Druhá zásadní změna nebo doplnění je na trati 
Prostějov–Dzbel a zpět, kde se bude jezdit o letních prázdninách dle požadavků 
obcí. Materiál obsahuje tabulku, ze které je patrné, že nárůst ceny se pohybuje okolo 
20 mil. Kč ročně a je daný zejména inflačními vlivy, které se podle uzavřeného 
memoranda musí plnit. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Jurečka: Požádal o komentář k vývoji po roce 2019, i když to není přímo 
součástí projednávaného bodu. V materiálu se popisuje problém s návaznými 
službami – otevřenost nádražních budov, odbavení cestujících. Dotázal se, jakým 
způsobem k tomu bude kraj v budoucnu přistupovat. Jedna věc je soutěž na 
dopravce, a druhá – majetek Správy železniční dopravní cesty (SŽDC), což nejspíš 
není předmětem tendrů. Zajímá ho, jakým způsobem se bude řešit, aby i úroveň 
návazných služeb rostla – možnosti parkování, uzamčení kol, bezbariérové přístupy 
na nástupiště. Je stále dost zastávek, které mají nástupní plochy příliš nízké, což je 
problém především pro starší a imobilní občany. 
 

Ing. Zahradníček požádal, zda by uvedená problematika mohla být řešena v rámci 
diskuze k bodu 66, který s tímto souvisí. 
 
RNDr. Seitlová obdržela podnět, že údajně budou uzavírány budovy nejen 
v Bohuňovicích, ale také v Litovli, Jeseníku. Dotázala se na stanovisko kraje 
k tomuto problému, protože se tímto snižuje základní obslužnost, vybavení pro 
cestující, zhoršuje se kvalita železniční dopravy v rámci obslužnosti kraje. Pokud se 
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budovy zruší, nebude možnost ochrany před účinkem klimatu, odejde personál, lidé 
nebudou mít dostatek informací. Chybět bude občerstvení, toalety. Vlaky mívají často 
zpoždění a půl hodina čekání bez toho, aby se bylo kde skrýt třeba v zimě, je 
problém. To je věc, která lidi odradí od ježdění vlakem. Dotázala se na nízkopodlažní 
spoje na trati Přerov–Olomouc. Nejlépe by se hodila jednotka RegioPanter, která 
zatím jezdí na naprosto zanedbané trati č. 301 na Prostějov. Tato trať nemůže 
umožnit využití bezbariérového nízkopodlažního vlaku, takže je tam úplně zbytečně 
nasazená. 
 
Ing. Zahradníček: Téma jsem již s paní senátorkou řešil. Kraj zásadně nesouhlasí 
a bojuje s ČD, aby se tak zásadním způsobem omezovaly stanice jako je Jeseník, 
Bohuňovice. SŽDC má nějaký plán na obnovu zastávek a určitě některé budou 
zbourány. Přesto má kraj podmínku, aby byl zajištěn aspoň základní servis. 
U okresních měst se předpokládá, že by měla být naprosto funkční, plně vytápěná 
čekárna se vším všudy. Co se týká nízkopodlažnosti – je možnost získat nové 
nízkopodlažní soupravy, ale bude to k ničemu, pokud nebudou vybudovány 
nástupiště ve všech zastávkách. Například na trati Zábřeh – Jeseník přes Šumperk 
je celá řada zastávek, která toto nesplňuje. Zde se nabízí třeba varianta, že bude ve 
vlaku služba, která to umožňuje, ale s ohledem na rozvoj nového odbavovacího 
systému a elektronizaci pomalu mizí lidský prvek z vlaků. Kraj určitě vyvíjí tlak na 
SŽDC, aby v souvislosti s investicemi byly dobudovány bezbariérové zastávky. 
 
B. Kolečkářová uvedla, že na trati Olomouc–Prostějov nebo  
Olomouc–Nezamyslice–Brno jezdí opravdu staré vlakové soupravy a někdy třeba 
přijedou jen tři vozy. Vlaky jsou ve špičce přeplněné. Dotázala se, jaký vliv má OK na 
to, aby měli cestující občané lepší podmínky. 
 
L. Okleštěk: Je potřeba říci, že teď bude nový závazek, kdy vlastně a i kvalita vozů 
je uvedena přímo ve výběrových podmínkách. Takže Olomoucký kraj může kvalitu 
ovlivnit, a také ji bude intenzivně ovlivňovat. 
 
Ing. arch. Daněk vyjádřil nesouhlas s tím že, nízkopodlažní vůz je nevyužitelný na 
starou trať nebo staré nástupiště. Je rozdíl nakládat kočárek nebo kolo do starého 
vozu nebo nízkopodlažního. Dále se dotázal, jestli již existuje nebo se rýsuje nějaká 
určitá smlouva (memorandum) mezi krajem (kraji) a SŽDC, zda existuje nějaká 
systémovost v rekonstrukcích nebo se řeší pouze ad hoc na nějakých schůzkách. 
Zajímá ho, jestli cestující mohou mít přehled, jestli se nějaká konkrétní trať 
rekonstruuje celá, kdy, za jakou dobu, případně, zda je priorita udělat jenom 
nástupiště atd. 
 
Ing. Zahradníček: Žádné takové memorandum mezi kraji a SŽDC neexistuje. 
Investic do našeho regionu bude z pohledu SŽDC opravdu hodně. Kraj si musí 
pohlídat priority a určitě se to bude řešit systémově. V případě, že k tomu bude 
přizván a bude mít možnost to nějakým způsobem ovlivňovat. Určitě se zohlední 
četnost lidí, kteří se na zastávkách pohybují. 
 
Ing. Jurečka apeloval na hejtmana a náměstka, aby se při plánování nové 
infrastruktury řešila i otázka původní trasy. Uvedl příklad, kdy SŽDC plánuje novou 
infrastrukturu, například právě koridor Přerov–Brno, a v okamžiku, kdy v rámci 
uvedených katastrů obcí trasuje novou trať, nemá v projektu jakkoliv dořešenou 



  28 

otázku původní trasy. Doplnil, že u některých jednání se SŽDC na krajské úrovni byl, 
chystá se i jednat s investičním ředitelem na celostátní úrovni, ale důležitý bude 
právě i apel za kraj. V okamžiku, kdy se plánuje nová infrastruktura, by se zároveň 
v rámci projektu mohla řešit otázka, co bude s tou současnou, která už nebude 
v budoucnu využívaná. Aby nezůstávaly starostům části území, kde vzniká prostor 
pro různé šedé skládky apod.  Dal ke zvážení určitou míru rekultivace a návrat 
pozemků k nějakému smysluplnému využití, ať už zemědělskému nebo jinému. 
V některých případech nemá SŽDC zájem ani vyřešit otázku starých budov. I když 
o ně projeví zájem nějaká občanská iniciativa, tak SŽDC chce jít primárně cestou 
demolice. Jedná se o nějaký typický architektonický ráz našeho venkova a stálo by 
za to, aby SŽDC k těmto aktivitám mělo nějaký vstřícnější přístup, aby případně bylo 
ochotno tyto budovy převádět i třeba za nějakou symbolickou korunu. 
 
L. Okleštěk vyjádřil souhlas. S panem náměstkem budou apelovat na potřebu využití 
starých tratí. Nesouhlasí s iniciativou SŽDC bourat stará nádraží. Uvítá možnost, 
pokud si je někdo převezme s tím, že by se tam zřídilo věcné břemeno – ponechání 
čekárny. 
 
Ing. Sršeň, PhD., uvedl, že Sdružení místních samospráv řeší přebírání nádražních 
budov se SŽDC, mají zájem i o konkrétní příklady. Uvítá, když to toho vstoupí 
i AKČR, protože často se zbourají budovy, které jsou určitou dominantou obcí 
a v podstatě se dají využít, ať už třeba na ubytovací zařízení atd. Dále bude nutné 
vytvořit nějaký dotační titul, aby se mohly opravovat. Bude rád, pokud i AKČR bude 
apelovat za možnost převodu na obce za symbolickou cenu. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/29/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 32 
 
 
 
19. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní 
obslužnosti veřejnou linkovou dopravou s Jihomoravským krajem 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: Smlouvu schvaluje ZOK každý rok, 
tentokrát se jedná o rok 2019. Konkrétní částky kompenzací jsou uvedeny 
v materiálu. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/30/2018 
Přítomno 52, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 33 
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20. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 
dopravě s Moravskoslezským krajem 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: Jedná o obdobnou smlouvu jako 
v předchozím bodu, tentokrát s Moravskoslezským krajem. V důvodové zprávě 
tohoto materiálu je vše podstatné uvedeno, včetně návrhu smlouvy. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/31/2018 
Přítomno 52, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 34 
 
 
 
21. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 
dopravě se Zlínským krajem 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček: Vše podstatné je v materiálu uvedeno. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/32/2018 
Přítomno 52, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 35 
 
 
 
66. Zajištění drážní dopravy v Olomouckém kraji po roce 2019 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Připomněl, že na červnovém zasedání 
zastupitelstva slíbil, že zadávací podmínky budou zpracované do konce roku. 
Podařilo se vysoutěžit administrátora soutěží drážních dopravců. Jedná se 
o společnost Fiala, Tejkal a partneři, advokátní kancelář. Tato kancelář zpracovala 
požadavky, které jsme měli, a vytvořila zadávací dokumentaci pro to, abychom mohli 
začít konzultovat s jednotlivými dopravci. Náš požadavek zůstává neměnný 
a chceme nová vozidla.  České dráhy uzavřely smlouvu s Deutsche Bahn na 
zakoupení 12 souprav Stadler. Jedná se o nízkopodlažní vozidla vybavená 
klimatizací, zásuvkami, USB porty a informačním systémem. V současné době se 
dolaďuje, za jakých podmínek by mohly být dobudovány GPS systémy tak, abychom 
mohli operativně dávat informace občanům v informačním systému, který bude 
nejenom ve vlaku, ale i na některých nástupištích. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům.  
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Ing. Jurečka: Dokumentace, kterou máme, je poměrně obsáhlá.  Nevím, jestli pan 
náměstek může podrobněji rozvést, co očekáváme z hlediska parametrů. Nejen 
pokud jde o počty souprav. Očekáváme nárůst výkonů nebo udržení stejné hladiny. 
Případně jestli s administrátorem diskutujete např. mnou zmiňované nové způsoby 
propojování území i na železniční dopravu, jako třeba Leo Express po Zlínském kraji. 
Také je třeba porovnat informace s dnešním stavem. Říci, kolik se uvažuje případně 
zakoupit souprav. Nevím, kolik dnes ČD mají v OK souprav při realizaci stávajícího 
rozsahu dopravních služeb. Tudíž nevím, jestli to číslo, které tady zaznělo, je výměna 
jedné třetiny nebo jedné čtvrtiny nebo poloviny. Abychom věděli, kam to kvalitativně 
posuneme. Jestli budeme v rámci trhu chtít např. 80 % výkonů na nízkopodlažních 
soupravách. 
 
L. Okleštěk: Předávám slovo panu náměstkovi Zahradníčkovi. 
 
Ing. Zahradníček: 12 souprav by mělo stačit pokrýt celé Jesenicko, 2 soupravy pro 
Hanou, tzn. úsek Olomouc, Senice na Hané, Příkazy, Náměšť. 5 souprav pro tratě 
Zábřeh – Jesenicko, 5 souprav pro úsek Olomouc – Domašov nad Bystřicí – Opava. 
V současné době probíhají tržní konzultace. Soutěže v jednotlivých krajích končí 
téměř stoprocentně u toho, že je v regionální dopravě získávají ČD. Něco málo ve 
Středočeském kraji Arriva, v Pardubickém kraji jedna trať směrem na Jeseníky Leo 
Express. V podstatě se tyto firmy zajímají o dálkovou dopravu.  V jednáních budeme 
pokračovat, zatím jsme zpřístupnili zadávací podmínky na stránkách OK a proběhly 
už konzultace částečně s firmou Leo Express a s ČD.  Nepočítáme se zvýšením 
rozsahu dopravní obslužnosti. Předpokládáme, že by zůstal zachován.  Chceme ale 
například pro oblast Jesenicka zvýšit kapacitu pro cykloturistiku, která tam chybí. Čili 
to jsou věci, které se diskutují. Opravdu i pro nás jsou tam pořád ještě nějaké 
otevřené otázky. Na zastupitelstvu v dubnu bychom chtěli tyto věci už konkretizovat. 
 
L. Okleštěk: Děkuji, slovo má Ing. Jurečka. 
 
Ing. Jurečka: Dnes máme tento bod schválit. De facto rozhodujeme dnes 
o budoucnosti železniční dopravy do roku 2025 na území OK. Tak se nezlobte, že se 
na některé věci opakovaně ptám. Zajímá mne otázka parametrů.  Např. vybavení wifi 
systémy, internetem, nabíječkami na 220 V nebo na USB.  To já vnímám jako kvalitu 
dopravy. 
 
L. Okleštěk: Děkuji, pane poslanče. Vnímáme to podobně, je to v zadávacích 
podmínkách. Pan náměstek odpoví. 
 
Ing. Zahradníček: Požadavky jsou komplexní tak, jak to vyžaduje doba. Internet je 
jedním z požadavků, záleží na celkové ceně. V případě 12 souprav Stadler 
z Německa, se nebude jednat o nové vozy, ale o second hand, zhruba 12 let staré. 
Nová vozidla pořídil Plzeňský kraj, který se dostal na cenu kolem 300 Kč za kilometr. 
To je více než dvojnásobek toho, co dnes platíme. Běžně se ceny při těchto 
požadavcích pohybují přes 200 Kč, i to je obrovská suma peněz, kterou budeme 
muset zvážit. Dnes nerozhodujeme o tom, komu budeme tuto dopravu zadávat.  
Dneska schvalujeme zadávací podmínky a ty jsou v duchu řady jednání, které byly. 
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Mgr. Slavotínek se dotázal, zda správně chápe, že během příštího roku bude 
připraven text výzvy nebo zadávací dokumentace na soutěž pro zajištění dopravní 
obslužnosti po roce 2019. 
 
Ing. Zahradníček: Ne, výzva už je připravena a vyvěšena. Zadávací dokumentace je 
hotová, tzn., jednotliví dopravci nám můžou dávat své nabídky a mají komplexní 
penzum informací k tomu, aby nabídku mohli učinit. 
 
Mgr. Slavotínek: Protože se jednalo o materiál na stůl, nebyli jsme jej schopni 
konzultovat s naším odborníkem na dopravu.  
Vznesl dotaz, zda tato výzva zajišťuje zadávací podmínky, že na tratích, které jsou 
z hlediska stavebně technického řešení dnes již plně bezbariérové, budou jezdit 
opravdu bezbariérové soupravy. Poukazuje na skutečnost, že trať Olomouc–Přerov 
je asi 10 let plně bezbariérová po úpravě koridoru a jezdí tam nevyhovující souprava, 
zatímco třeba na trati Olomouc–Prostějov–Nezamyslice, kde není jediný 
bezbariérový peron, jezdí RegioPanter, který je plně bezbariérový. Dotázal se, zda 
bude zájemcům ukládána povinnost zajistit kompatibilitu vozového parku se 
stavebně technickou základnou kolem železniční tratě. 
 
Ing. Zahradníček: Tento požadavek je striktně uplatněn pro jakéhokoliv dopravce. 
Nevyhovující vozidla budou muset být upravena. 
 
Ing. Jurečka: Při pročítání dokumentace jsem nenašel, z hlediska nových 
technologií, v žádném typu vozidel požadavek na USB zásuvku, zásuvku na 230 V, 
ani na požadavek na wifi. Požadujeme pouze levnější LCD panel s informací pro 
příští zastávku a konečnou a sledování GPS polohy, kde vozidlo je.  Požaduje proto 
dovysvětleni předtím, než se tímto materiálem definitivně rozhodne o kvalitě na 
příštích 5 let.  
 
Ing. Zahradníček: Požádal o odpověď paní ředitelku Suchánkovou. 
 
Ing. Suchánková, ředitelka KIDSOK: Po dopravcích, kteří by se případně ucházeli 
o plnění závazku veřejné služby v OK, je vždy vyžadováno, aby vozidla byla 
opatřena v prvé řadě GPS. Další požadovanou podmínku jsou nízkopodlažní vozidla, 
protože v současné době víc jak 95 % vozového parku tyto parametry nesplňuje. 
Některá nástupiště už jsou na koridoru upravená, ale současný dopravce 
nedisponuje nízkopodlažními vozidly. Proto tuto podmínku dáváme od roku 2020. 
Dalším požadavkem, a dnes už běžným standardem, je vybavení wifi, případně 
zásuvkami na nabíjení mobilních telefonů a další parametry, jako jsou třeba 
odpadkové koše na separovaný odpad. 
 
L. Okleštěk: Děkuji, paní senátorka Seitlová se hlásí. 
 
RNDr. Seitlová uvedla technickou poznámku. Dnes se má schválit zadávací 
dokumentace a přitom pan náměstek říkal, že už je vyvěšená. 
 
Ing. Suchánková: V tuto chvíli schvalujeme zadávací podmínky pro dopravce 
v drážní dopravě. Na jejich základě budou probíhat oficiální tržní konzultace, které 
jsou potřebné k tomu, aby nám dopravce sdělil, za jakou cenu by jezdili od roku 
2020. Vyvěšeny jsou na stránkách KIDSOK. 
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Ing. Jurečka uvedl, že v zadávací dokumentaci Sever se řeší otázka zásuvek na 
230 V jen u vyšších standardů kvality a vybavení. Nenašel to u nižších parametrů 
kvality. Nikde nenašel poznámku o wifi.  Žádá o uvedení, kolik procentuálně bude 
vozidel vybaveno 230 V zásuvkou, kolik z vlaků bude mít wifi, kolik bude mít USB.  
Jestli touto zadávací dokumentací posuneme kvalitu dopravy v našem kraji na vyšší 
úroveň nebo jen něco málo zlepšujeme.  Konstatoval, že primárně má zájem o vyšší 
kvalitu dopravy na 21. století pro občana OK. 
 
Ing. Suchánková:  V tuto chvíli se budeme zabývat hlavně tím, na kolik si to 
dopravci nacení. V příměstské dopravě, v současné době, nebyla vůbec žádným 
standardem zásuvka, USB připojení nebo wifi. Nyní toto kvůli posunu kvality 
vyžadujeme. Jsme teď v otázce  nacenění. Dopravce ČD říká, že zařídí pro OK 
nějaký budget novějších vozových jednotek, které by vše jmenované měly mít již 
zabudováno. Na druhé straně máme další vozidla, která takto nebudou úplně 
standardně vybavena, a musela by se u nich provést technická úprava.  V lednu 
a únoru se tomuto budeme věnovat, abychom vám dokázali říct, nakolik si dopravci 
budou naceňovat tyto technické úpravy vozidel a zda rozpočet OK bude toto 
schopen zvládnout. Dnes předkládáme parametry, abychom mohli říct, v jakém 
objemu budeme jezdit a zajišťovat dopravu po roce 2020 v oblastech Jesenicka 
a Hané, v jakém rozsahu a s kolika vozidly. 
 
Ing. Jelínek vznesl dotaz, zda zadávací dokumentace nějakým způsobem reaguje 
na plánovanou elektrifikaci tratě Olomouc – Uničov – Šumperk, posléze Jeseník, 
která by měla být teoreticky do dvou, tří let hotová. 
 
Ing. Suchánková: Právě z důvodu toho, že bude probíhat elektrifikace na trati 
Olomouc – Uničov – Šumperk, je elektrická trakce v Olomouckém kraji zahrnuta do 
balíčku na přímé zadání od 1. 1. 2020 do 31. 12. 2022, kdy je předpoklad, že SŽDC 
by měl zvládnout elektrifikaci této tratě. V průběhu příštího roku se budou připravovat 
zadávací podmínky právě pro elektrické balíčky, pro Olomouc střed a Olomouc nová 
infrastruktura. U nové infrastruktury budeme muset počítat i s tím, že případně SŽDC   
elektrifikaci nezvládne. Zároveň dojde k velmi vysokému zkapacitnění celé tratě 
a bude potřeba na této trati mít nasazené jiné vozové jednotky, než zde jezdí 
v současné době. Protože trať bude daleko rychlejší a nabídne cestujícím lepší 
a rychlejší spojení a bude komfortnější. To se bude připravovat v příštím roce. 
 
L. Okleštěk: Děkuji, mám jen pár reakcí. Tento model byl představen na dopravní 
komisi, kde byli i vaši odborníci. Můžeme si vymyslet cokoliv, ale musíme to také 
zaplatit. Mám obavu, protože se nejedná o dálkové spoje, ale příměstské, abychom 
to byli schopni ufinancovat. Neříkám, že bych nechtěl pro cestující maximální luxus. 
Jen si nejsem jist, že cestou do práce všichni potřebují zrovna zásuvku nebo wifi. 
Všechno je otázka ceny. Musíme si říct, co nám umožňuje rozpočet OK, abychom 
neudělali takové opatření, že všechny prostředky dáme do souprav a nebudeme 
potom podporovat třeba zmiňovanou kulturu nebo sport nebo památkovou péči. 
Musíme mít nastaveny prostředky nebo budgety a pak je také důležité zamyslet se 
nad participací obcí. Zabezpečujeme dopravní obslužnost tzv. základní dopravní 
obslužnost, kterou dnes nikdo nepojmenovává nebo se tomu snaží vyhýbat. Ale 
chceme maximální a luxusní dopravní obslužnost a na to prostředky skutečně 
nemáme. Tak si musíme říct, kde se budeme pohybovat, kolik budou obce přispívat, 
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jestli princip solidarity, který máme nastavený, je odpovídající, v jakém objemu, atd. 
Nechci zlehčovat situaci, spíš upozorňuji na rizika, která s tím mohou nastat.  Situace 
není tak jednoduchá, jak se zdá. Slovo má pan poslanec Jurečka. 
 
Ing. Jurečka: Pane hejtmane, rozumím tomu, co jste řekl. Ale paní ředitelka mi úplně 
napřímo neodpověděla. Řekla – co dopravci nabídnou, ale v dokumentaci jsou jen 
základní úrovně, které jako zadavatel musím říct, co jako minimum očekávám. 
Nečekal bych, že se ČD nebo někdo jiný rozhodne, že mi nabídne wifi. Předpokládal 
bych, že některé parametry budeme jako kraj chtít alespoň v nějakém minimálním 
procentu. Třeba ve 20 % souprav, když už se budou nakupovat nové. Jde mi o to, ať 
se tímto zadáním posuneme někam dál, ne že se část souprav obmění a budeme 
držet plus mínus stávající výkony. K tomu směřuji. V dokumentaci úplně nevidím 
snahu, posunout to někam dál. A musím říct, že parametr třeba 20 % souprav s tímto 
pokrytím, mi nepřijde jako nic dramatického. S ohledem na to, jak se tyto věci velice 
rychle vyvíjejí.  My potom budeme v roce 2024 občanům vysvětlovat, proč některé 
věci nešly a nejdou. 
 
Mgr. Horák: Čtu si tu výzvu, která je na KIDSOK a zarazila mne lhůta pro podání 
nabídek, a to do 28. 11. 2018. Pokud to platí, tak tady nemáme co řešit. 
 
Ing. Suchánková: V přímém zadání, které se týká Jesenicka a Hané, jde o to, že 
vedení OK může dělat tržní konzultace s jakýmkoliv dopravcem, který projeví zájem 
provozovat drážní dopravu.  Režim drážní dopravy je z pohledu zákona úplně jiný, 
než je třeba při výběru autobusových dopravců. Proto, i když se dnes bavíme o tom, 
co chceme, musíme projednávat s dopravci, zda jsou schopní a za kolik toto udělat. 
A to je právě režim předběžných konzultací, který se vymyká klasickému režimu, 
který je v zákoně o zadávání veřejných zakázek. Drážní doprava je posunuta jinam, 
než autobusová doprava. Nejen vzhledem k objemu poskytovaných služeb, ale 
i vzhledem k cenám, které za služby požaduje.  
 
Mgr. Horák: Je to zvláštní, že schvalujeme něco, co vlastně už dá se říct je 
uzavřené. 
 
Ing. Suchánková: Uzavřeno to úplně není. Právě je to pořád otevřená věc. 
 
Ing. Daněk: Chtěl jsem se zeptat, jakým způsobem ověříme, co je schopen 
nabídnout trh. Nesoutěžíme linkovou dopravu, ale máme nějaké přímé zadání, až 
nám někdo dá nabídku. Jak se dozvíme, jaká je hodnota na trhu. Jestliže před 
10 lety usiloval pan Jančura o drážní regionální dopravu a nabízel vozy Stadler, které 
teď asi dostaneme recyklované. Měli bychom asi dostat vozy nové. Nevím, jak reálná 
jeho nabídka tehdy byla, ale byla kolem toho velká diskuse. Pokud jsem správně 
slyšel, co dříve říkal pan náměstek. Jestli se zadalo na 10 let ČD, které nesplnily své 
sliby, slibovali, co všechno po 10 letech bude a nebylo nic. Všechno spolkl 
Jihomoravský kraj a Středočeský kraj, nové RegioPantery. Jak zjistíme, pokud je jen 
jeden zájemce – ČD, že nám nedá něco drahého, nějaký second hand, který nikdo 
nechce atd. Schází mi tam tržní prvek. 
 
Ing. Zahradníček se ohradil proti citaci, kterou neřekl. Připomenul, že s ČD vedeme 
konzultace. Že by něco nesplnily, neřekl.  
Máme požadavky a oni je buď splní, nebo nesplní. Co se týče přímého zadání, je to 
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jedna z forem, která může být. Zadávací podmínky jsou nastaveny tak, abychom 
mohli pokud možno, a já jsem to nazval tržními konzultacemi, porovnávat jednotlivé 
nabídky. Zatím jsme se k ničemu moc nedobrali. V některých krajích už soutěže 
proběhly, přihlásil se jeden zájemce a to byly ČD. Protože v tom rozsahu vozidla 
nemá nikdo.  Když se nabízí i ostatní dopravci, jako je Arriva nebo Leo Express, 
jedná se o second hand zhruba stejného stáří. Nová vozidla nikdo v současné době 
nemá a bude trvat 3 až 5 let, jestli je dnes dokážou objednat, než je budou moci 
dodat na trh. To je skutečnost, se kterou pracujeme.  Forma přímého zadání je jedna 
z variant. Proto jsme také notifikovali tento možný způsob zadání dopravy i po roce 
2019 u Evropské unie. Jestli nebudeme mít jistotu, že se vyskytne někdo, kdo bude 
ekonomicky podstatně výhodnější, kdo poskytne služby, po kterých tady všichni 
voláte, tak do toho rizika nedoporučím OK jít. Myslím si, že 12 souprav významně 
změní ráz dopravy po železnici po roce 2019. Samozřejmě budeme požadovat po 
novém dopravci, aby postupně docházelo k obnově vozového parku, pokud nebudou 
moct být parametry naplněny hned na začátku. 
 
L. Okleštěk: Všichni voláme po zkvalitnění vozového parku a komfortu cestování pro 
naše občany, jen podmínky jsou takové, jaké jsou. Snažíme se, v rámci možného, 
dosáhnout těch nejlepších. Znovu má slovo pan Ing. Daněk. 
 
Ing. Daněk: Děkuji, jen reaguji na to, co jsem řekl ohledně slibů. To jsem mířil na 
předchozí období, kdy bylo přímé zadání na 10 let pro ČD. A zaznělo to na dopravní 
komisi. Údajně docházelo ke slibům, že České dráhy při získání zakázky na 10 let, 
z ní v průběhu nakoupí soupravy. Tento slib dodrželi jen v Jihomoravském kraji 
a Středočeském kraji, kde nakoupili RegioPantery. Není úplně pravda, že by nové 
nešlo dostat na regionální dopravu. Jde to z dotací. 
 
L. Okleštěk: Kolejová vozidla nenakoupily ČD. Nakoupily je kraje na základě 
evropských peněz. Byly to dva kraje, které byly připraveny, Plzeňský kraj a kraj 
Jihomoravský, kde šlo o 10 miliard. Pak byl příslib, že se otevře možnost financování 
pro další kraje a k tomu už nedošlo. Nikdo z nás, co tady sedíme, u toho nebyl 
a z toho titulu jsme neměli možnost ani na taková vozidla dosáhnout.  
 
Ing. Zahradníček: Jen na doplnění. Jihomoravský kraj z budgetu 7 miliard korun 
dostal zhruba 5 miliard korun. Vozidla ještě nenakoupil. Samozřejmě je s tím spojena 
celá řada problémů, ale do ceny se to nijak nepromítne, nebude mít levnější 
závazek. Kraj si myslel, že koupí vozidla, ale protože amortizovat se musí 
z pořizovací ceny, bohužel se nedostanou na lepší podmínky a provozovat sami tato 
vozidla nemohou. 
 
L. Okleštěk: Je to domnělá cena, protože ceny se nezveřejňují.  Je to jen taková 
obecná konzultace. Ceny jsou předmětem obchodního tajemství.  
 

Ing. Jurečka: Materiál na mne nebudí dobrý dojem. Způsob jeho předložení, způsob 
prezentace. Čím víc tady mluvíte, tím víc já si kladu otázek, které bohužel nemám 
zodpovězeny. Kladu si otázku třeba, proč tady neproběhla ve větším časovém 
předstihu otevřená tržní konzultace, která by indikovala možné posuny v kvalitě 
s ohledem na to, jak dopravci musí zajistit nákup, případně leasing souprav atd. Tak 
abychom se mohli dostat k tomu, kam se můžeme dostat v nejlepším poměru cena 
a kvalita. Chápu váš argument, pane hejtmane, který jste tady před chvíli říkal, tomu 



35 
 

rozumím. Nevidím z vaší strany tah na branku v tom, že chceme mít kvalitnější 
dopravu pro občany OK v daleko vyšším komfortu než doposud. Pokud materiál 
schválíme, prakticky se vylučuje jiný typ poskytovatele této služby než ČD. Nebudí to 
dojem, že bychom chtěli, například dvoukolovým systémem výběrového řízení 
dospět k tomu, abychom co nejvíce přitlačili poměr cena, kvalita. To tady z toho 
nevyplynulo. Pan náměstek říká, že to zkvalitníme nákupem 12 souprav.  Prosím 
pana náměstka o sdělení veřejné informace, kolik dneska souprav zajišťuje 
v obvodních regionech, jak sever, tak Haná, dnešní dopravu. Dnešní den nebo 
v průběhu běžného roku a kolik jich bylo za posledních 5 let inovováno. A poslední 
otázka. Proč zrovna zvolit pětiletý tendr. Proč třeba s důrazem na vyšší kvalitu na to, 
aby dopravce věděl, že má nějakou perspektivu, mohl koupit kvalitnější soupravy. 
Proč není třeba tendr 7letý nebo 10letý. Předcházela tomu nějaká odborná studie, ze 
které se vyvodilo období 5 let? Pokud se nepletu, některé kraje soutěží až na 15 let 
a pak je asi i větší šance, že ten, kdo to vysoutěží, také do toho vloží větší kvalitu, 
protože má jistotu větší finanční a ekonomické stability. 
 

L. Okleštěk: Kompetenci dopravy skutečně přenechávám svému náměstkovi, ale 
k tomu se musím vyjádřit. Máme snahu poskytnout našim lidem komfort.  Nejedná se 
o klasický tendr a dvoukolový tendr by byl, domnívám se, problém. Pokud jsem byl 
u některých jednání, tak nebyl jediný dopravce, který by byl schopen dodat nám 
třeba vozidla nová. Všude se jednalo skutečně o repasovaná vozidla a otázka byla, 
jestli to budou vozidla po 10 letech provozu nebo po méně. Dávám slovo panu 
náměstkovi, aby odpověděl na vaši otázku.  
 

Ing. Zahradníček: Souhlasil bych s vámi za předpokladu, že by ta vozidla byl někdo 
schopen dodat. Vozidla není schopen dodat nikdo v krátké době. Proto, když jsme 
byli s paní ředitelkou na jednání v Bruselu, jednoznačně zaznělo, že Brusel 
podporuje přímá zadání pro nejbližší období, aby měli všichni šanci se připravit na 
plnohodnotné soutěže. Pokud jde o strukturu vozidel a doplnění, tak poprosím paní 
ředitelku, jestli by na Jesenicko tu potřebu mohla srovnat. 
 
L. Okleštěk upozornil, že v Komisi pro dopravu ROK mají strany zástupce. Kdyby 
zástupce v dopravní komisi tyto položil, mohly být odpovědi k dispozici.  
 
Ing. Suchánková: Pro tyto dvě oblasti, které jsou součástí dnešního schvalování, 
v současné době zajišťuje dopravní obslužnost 22 souprav. Dopravce předběžně 
říká, že by mohl zajistit 12 lepších souprav, ne nových, ale lepších. Je to více než 
50 %, což je pro zajištění dopravní obslužnosti v dieselové trakci velmi zajímavé pro 
OK.  Dále dopravce nabízí, že zmodernizuje jednotky, které v současné době má tak, 
aby odpovídaly dvacátému prvnímu století.  
 
MUDr. Černý: Trošku bych to zjednodušil.  Příměstskou dopravu si představuji jako 
něco, co má za úkol dopravit rychle lidi do práce a děti do školy. Takže bych v první 
chvíli očekával to, že jsou dopravci schopni zajistit během dne velký objem dopravy 
na krátkou vzdálenost a pak nějaké standardní podmínky dopravy. Takže já bych 
tvrdil, že na příměstské dopravy nepotřebuju TGV, ale potřebuju tam velký objem 
slušných vozů, které jsou schopné v krátké době přepravit co největší počet lidí.  To 
samozřejmě vůbec nebrání tomu, aby potencionální dopravce ve svých návrzích dal 
přepychové soupravy se vším všudy. Nicméně i při krátkosti meziměstské dopravy já 
bych nepovažoval za nutné úplně striktně mít stoprocentní pokrytí wifi atd. 
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Ing. Sršeň: Pořád hovoříme o tom, jaké vlaky budou jezdit. Považuji za důležité 
dostat lidi do těch vlaků. Protože do Koutů jezdí krásná souprava pořízená 
z evropských peněz, má určitě zásuvky i wifi, ale bohužel s ní nejezdí lidé, protože 
v rámci integrovaného dopravního systému je autobus o něco levnější, takže raději 
jezdí autobusem. Myslím si, že toto je také důležitá věc, která by se měla řešit. Je 
tam také krásné nádraží, kde je velká ubytovací kapacita. Myslím si, že využití 
z hlediska perspektivy regionu a cestovního ruchu je. 
 
L. Okleštěk: Myslím si, že to bylo pěkné shrnutí tohoto bodu. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/84/2018 
Přítomno 51, pro 39, proti 1, zdržel se 10, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 36 
 
 
 

23.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 
23.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – 
DODATEK 
23.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 
23.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
DODATEK 
23.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku 
23.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku – DODATEK 
23.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
23.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku 
23.5.1. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku – DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: Na základě žádosti pana náměstka Ing. Klimeše, 
je zde návrh hlasovat body 23.1. – 23.5.1. en bloc. Jedná se o procedurální návrh, 
o kterém se bude hlasovat. 
 
Vyzval zastupitele k dotazům ohledně postupu jednotného hlasování o bodech 23.1. 
– 23.5.1. K navrženému postupu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
 
Procedurální hlasování o možnosti hlasovat o bodech 23.1 – 23.5.1. současně: 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 37 
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L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K obsahu projednávaných materiálů  
23.1 – 23.5.1. nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Jedním hlasováním byla schválena usnesení k následujícím bodům: 
23.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 
– UZ/13/33/2018 
23.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – DODATEK – 
UZ/13/34/2018 
23.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
UZ/13/35/2018 
23.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK 
– UZ/13/36/2018 
23.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 
UZ/13/37/2018 
23.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 
DODATEK – UZ/13/38/2018 
23.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 
UZ/13/39/2018 
23.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého 
majetku – UZ/13/40/2018 
23.5.1. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého 
majetku – DODATEK – UZ/13/41/2018 
 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 38 
 
Byla provedena technická oprava usnesení: 

 byl vypuštěn duplicitní text bodu 3.14. usnesení ... do vlastnictví. 
 
 
 
24. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek:  Jedná se o dodatky u 16 organizací. U prvních 
14 se jedná o vymezení majetku ve vlastnictví kraje a další 2 se vymezují k předmětu 
činnosti školské příspěvkové organizace a výmazu ubytovacích služeb jako 
doplňkové činnosti. Změny jsou navrhovány s účinností od 17. 12. 2018. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/42/2018 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 39 
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25. Program na podporu vzdělávání na vysokých školách v Olomouckém 
kraji v roce 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek: Jedná se o staronový dotační program, který se 
dělí na 3 dotační tituly. Vše je popsáno v důvodové zprávě včetně alokace. Cílem 
dotačního programu je podpora zvyšování kvality v rámci vysokých škol se snahou 
o zvýšení uplatnitelnosti absolventů jednotlivých akreditovaných studijních programů 
na trhu práce, rozvoj spolupráce vysokých škol a středních škol v regionu, zkvalitnění 
přípravy žáků středních škol pro studium na vysokých školách, podpora vysokých 
škol v oblasti inovativních aktivit a podpora vědecko-výzkumných kapacit, které 
umožňují transfer ekonomického know-how do regionu. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/43/2018 
Přítomno 51, pro 46, proti 0, zdržel se 3, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 40 
 
 
 
26. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a TJ MILO Olomouc, z.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: Důvodem podání této žádosti je žádost o úpravu 
účelu použití dotace. Požadavek vzneslo Ministerstvo školství, mládeže 
a tělovýchovy ČR. Navrhovaná změna je popsána v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/44/2018 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 41 
 
 
 
27. Žádosti o stanovisko Olomouckého kraje k investičním projektům 
v oblasti sportu 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: Smyslem návrhu usnesení je schválení příslibu 
finanční spoluúčasti Olomouckého kraje na investiční projekty v oblasti sportu, a to 
v maximální výši 20 % z celkových uznatelných nákladů. Jedná se o 4 zapsané 
spolky, které žádají o tento příslib. Jedná se o žadatele SK Olomouc Sigma MŽ, z.s., 
Tělocvičná jednota Sokol Olšany u Prostějova, Sportovní klub Žeravice, spolek a TK 
PRECHEZA PŘEROV z.s. Vše ostatní je popsáno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
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Ing. arch. Daněk upozornil na nesrovnalost u první žádosti – SK Olomouc Sigma 
MŽ. Celkové náklady jsou 18 150 tis. Kč, na dotacích by měli dostat celkem 
18 200 tis. Kč, včetně spoluúčasti. Je to na str. 1 důvodové zprávy. 
 
L. Okleštěk: Celkové náklady 18 150 tis. Kč, dotace z MŠMT 12 700 tis. Kč, 
spoluúčast 500 tis. Kč, žádost na dotace z OK 5 mil. Kč.  
Poprosil o vysvětlení nesouladu. 
 
Ing. arch. Daněk: Celková dotace, včetně spoluúčasti, je vyšší, než náklady 
projektu. 
 
Mgr. Jura uvedl, že se jedná zřejmě o chybu. 
 
L. Okleštěk: Jedná se o matematickou chybu, která bude odstraněna. Poděkoval za 
upozornění. 
 
Mgr. Slavotínek: Před hlasováním požádal, aby byly známy parametry. 
 
Mgr. Jura: Parametry projektu jsou takové, jak jsou uvedeny v materiálu. Pan 
hejtman zdůvodnil, že se jedná o matematickou chybu, kdy celkové náklady jsou 
uvedeny tady v předešlém odstavci na 18 200 tis. Kč a tady požadovaných na 
18 150 tis. Kč. Chyba bude opravena. 
 
Mgr. Slavotínek požádal o konkrétní čísla, kterých se to dotkne. 
 
Ing. arch. Daněk: Nevím, jaké jsou náklady projektu. V materiálu je uvedeno 
18 150 tis. Kč a není zřejmé, jestli jsou to reálné náklady projektu a tím pádem 
některá ta dotace je nižší, nebo spoluúčast nižší. Dvě strany rovnice nevychází. 
 
L. Okleštěk: Buďto jsou celkové náklady o 50 tis. Kč vyšší, anebo některá z těch 
částek dotovaných je o 50 tis. Kč menší. Bude dohledáno a chyba napravena. 
 
RNDr. Tichá, vedoucí odboru sportu, kultury a památkové péče: Částky jsou 
uvedeny v žádosti v příloze.    
 
L. Okleštěk: Chyba byla ve spoluúčasti žadatele, materiál bude upraven, částka 
500 000 Kč bude upravena na 450 000 Kč. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/45/2018 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 42 
 
V materiálu byla provedena oprava: 

 vypuštěn duplicitní text bodu 2 usnesení ... dle důvodové zprávy 

 DZ, str. 1 – v řádku Spoluúčast žadatele upravena částka z 500 000 Kč na 
450 000 Kč 
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28. Program na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 2019 
– vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: Tento dotační program byl vyhlášen v září, 
a dnešním dnem je vyhodnocován. Celková částka je 54 500 tis. Kč rozdělena do 
dvou dotačních titulů. Titul 1 – Podpora celoroční sportovní činnosti 31 mil. Kč, titul 
2 – Podpora přípravy dětí a mládeže na vrcholový sport, částka 23,5 mil. Kč.  
Požádal o technickou opravu v Příloze č. 2 na str. 41, pořadové číslo 30 a 17, jak je 
promítáno na plátně. Takže u čísla 30 je návrh dotace 900 tis. Kč, ne 1 mil. Kč 
a u čísla 17 je návrh 1 100 tis. Kč a ne 1 mil. Kč. 
 
Mgr. Zemánek: Nahlásil možný střet zájmů. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek: Dotázal se, jestli to tak bylo i v minulosti, že uznatelným nákladem 
v tomto dotačním titulu jsou mzdy sportovců, hráčů, trenérů. Jestli to znamená, že to 
bylo vždy, že kraj podporuje z veřejných peněz mzdy profesionálních sportovců 
v  profesionálních výkonnostních sportovních klubech. 
 
Mgr. Jura: Potvrdil, že se nejedná o výjimečnou záležitost. 
 
RNDr. Seitlová: Dotázala se na Program na podporu handicapovaných sportovců, 
zda bude předložen později. 
 
Mgr. Jura: Program je schválen v radě. 
 
L. Okleštěk: Uvedl, že to mělo určitě zaznít. 
 
Mgr. Jura: Nahlásil možný střet zájmů. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Členům ZOK byla promítána technická oprava materiálu: 

 Příloha č. 2, str. 41 – poř. číslo 30 – změna textu ve sloupcích Bodové 
hodnocení – C/návrh ze 180 na 160, Bodové hodnocení – Celkem ze 455 
na 435, Návrh dotace v Kč z 1 000 000 Kč na 900 000 Kč, 

 Příloha č. 2, str. 41 – poř. číslo 17 – změna textu ve sloupci Návrh dotace 
v Kč z 1 000 000 Kč na 1 100 000 Kč, 

 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/46/2018 
Přítomno 51, pro 44, proti 0, zdržel se 5, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 43 
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29. Program na podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 2019, dotační 
titul 1 Podpora sportovních akcí, dotační titul 4 Podpora reprezentantů ČR 
z Olomouckého kraje – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: Celková částka na je 16 400 tis. Kč,  z toho 
dotační titul 1 – 13 600 tis. Kč, dotační titul 4 – 1 100 tis. Kč. Vše ostatní je 
v důvodové zprávě popsáno, včetně termínů. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/47/2018 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 44 
 
 
 
30. Program na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení 
v obcích Olomouckého kraje v roce 2019 – vyhlášení 
 
Dne 11. 12. 2018 byla zastupitelům k dispozici v aplikaci Předlohy NOVÁ VERZE Přílohy 
č. 1 materiálu č. 30 – Program na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení 
v obcích Olomouckého kraje v roce 2019 – vyhlášení. Ve stejném termínu byla nová verze 
Přílohy č. 1 k dispozici veřejnosti. 

 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: Na tento program je alokována celková částka 
60 mil. Kč. Je to program, který je vyhlašován druhým rokem. Vše je popsáno 
v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/48/2018 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 45 
 
 
 
31. Program na podporu investičních akcí v oblasti sportu – provoz a údržba 
sportovních a tělovýchovných zařízení v Olomouckém kraji v roce 2019 – 
vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura:  Alokace v tomto programu je alokace 4 mil. Kč. 
Vše popsáno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/49/2018 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 46 
 
 
 
32. Víceletá podpora v oblasti sportu – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: V rámci návrhu rozpočtu byly schváleny finanční 
prostředky ve výši 13 450 tis. Kč. Program je rozdělen na dva dotační tituly, a to 
Víceletá podpora významných sportovních akcí a Víceletá podpora sportovní 
činnosti. Vše je popsáno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/50/2018 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 47 
 
 
 
33. Hry IX. letní olympiády dětí a mládeže 2019 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: Jedná se o schválení účasti sportovní 
reprezentace Olomouckého kraje na hrách IX. letní olympiády. Maximální počet 
účastníků je 299. Vše popsáno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/51/2018 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 48 
 
 
 
34. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven v Olomouckém kraji 
v roce 2019 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: V Olomouckém kraji plní a koordinuje tuto funkci 
Vědecká knihovna v Olomouci. Je zde návrh rozdělení finančních prostředků na 
všechny pověřené knihovny v našem kraji.  Vše popsáno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 



43 
 

Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/52/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 49 
 
 
 
35. Dodatky ke zřizovacím listinám příspěvkových organizací zřizovaných 
Olomouckým krajem v oblasti kultury 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: U výše uvedených příspěvkových organizací došlo 
v průběhu kalendářního roku ke svěření části nemovitého majetku do hospodaření 
a všechny tyto skutečnosti je třeba promítnout do zřizovacích listin určených 
příspěvkovým organizacím. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/53/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 50 
 
 
 
36. Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: Předpokládaná výše je 16 500 000 Kč. Dotační 
program je dvoukolový.  Na první kolo je alokovaná částka 14 000 000 Kč na druhé 
kolo 2 500 000 Kč. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/54/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 51 
 
 
Byla provedena technická oprava usnesení, která byla zastupitelům promítnuta: 

 byl upraven termín plnění bodu 6 usnesení z ROK 1. 4. 2019 na 29. 4. 2019 
 
 
 
37. Program na podporu stálých profesionálních souborů v Olomouckém 
kraji v roce 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: Jedná se o program na podporu stálých 
profesionálních souborů v OK.  Částka určená do tohoto programu 4 700 000 Kč.  
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Vše je popsáno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/55/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 52 
 
 
Byla provedena technická oprava usnesení, která byla zastupitelům promítnuta: 

 byl upraven termín plnění bodu 6 usnesení z ROK 1. 4. 2019 na 29. 4. 2019 
 
 
 
38. Program na podporu investičních projektů v oblasti kultury 
v Olomouckém kraji v roce 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: Program je rozdělen na dva dotační tituly. Titul 
1 Podpora výstavby a rekonstrukce částka 5 000 000 Kč. Titul 2 Podpora obnovy 
kulturního zázemí částka 800 000 Kč. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
RNDr. John: Toto je dotační program, u kterého mohou žádat obce finance např. na 
obnovu kulturních domů (KD). Celkově alokovaná částka je 5 000 000 Kč. Jedná se 
o investice, s touto částkou se udělá poměrně málo i pro jednotlivý projekt. Je 
stanoven horní strop jednoho milionu korun pro jednu žádost.  
Zajímá jej, jaká je perspektiva tohoto dotačního titulu. Aby administrativa, která bude 
kolem, odpovídala finančním prostředkům, které se budou vynakládat. 
 
L. Okleštěk: Částka 5 000 000 Kč je možná zdánlivě malá. Je to poprvé, kdy je tento 
dotační titul otvírán. Chceme podpořit opravy a rekonstrukce, ne zásadní investiční 
akce typu výstavby. Jde o to, aby nezačaly růst kulturní domy jenom proto, že jsou na 
ně dotace. Ale tam, kde dnes kulturní zařízení je a potřebuje opravu nebo 
rekonstrukci, tak to chceme podpořit. Jestliže se ukáže, že žádosti výrazně převyšují 
alokaci, budeme se tím zabývat při vypisování alokace na další léta. Co se týče 
administrace, musí si každá obec vyhodnotit, jestli se jí vyplatí nebo ne. Snažíme se 
identifikovat potřeby měst a obcí, které v našem regionu chybí, zkoušíme vytipovat 
správné dotační tituly, jako zpětnou vazbu z našich výjezdních zasedání, z porad 
předsedů klubů zastupitelů apod. 
 
Ing. Sršeň souhlasil s kolegou Johnem. Poznamenal, že je zkoušena bystrost 
starostů (překryvy co do počtu obyvatel). Standardně je v Programu obnovy venkova 
1500 obyvatel, pro kulturu 1000, tady pro změnu 1000 obyvatel nejnižší hranice. Bylo 
by dobré, aby tituly byly co nejjednodušší. 
 
L. Okleštěk: Jedná se vždy o množství obcí, které máme v regionu. Chceme 
podpořit zase menší obce, do tisíce obyvatel, proto některé dotační programy jsou 
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takto strukturovány. 
 
Ing. Sršeň: Myslí si, že větší jednoduchost by měla být. Věří, že budou motivovány 
regiony, aby podávaly projekty spádové. Myslí si, že by do budoucna mělo být 
preferováno spojení více obcí, které si vybudují společně kulturní dům. 
 
L. Okleštěk: Zabývali jsme se i touto myšlenkou na poradách předsedů klubů. Došli 
jsme k závěru, že jakmile bude výstavba nových, začnou v mikroregionech třenice, 
kde KD bude stát. Přikláníme se k tomu, že když už někde mají a chtějí ho dát 
dohromady, tak na to i přispějí, ale to je otázka diskuse. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/56/2018 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 53 
 
 
Byly provedeny technické opravy usnesení, které byly zastupitelům promítnuty: 

 byl upraven termín plnění bodu 6 usnesení z ROK 1. 4. 2019 na 29. 4. 2019 

 v bodu 2 usnesení byla rozepsána zkratka DT 
 
 
 
39. Program na podporu obnovy drobného majetku v oblasti kultury 
v Olomouckém kraji v roce 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura:  Alokovaná částka v tomto programu je 
850 000 Kč.  Vše ostatní je popsáno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/57/2018 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 54 
 
 
Byla provedena technická oprava usnesení, která byla zastupitelům promítnuta: 

 byl upraven termín plnění bodu 6 usnesení z ROK 2. 9. 2019 na 23. 9. 2019 
 
 
 
40. Víceletá podpora významných kulturních akcí – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: V tomto programu je alokovaná částka 
39 000 000 Kč tzn. 13 000 000 Kč na rok. Vše ostatní je popsáno v důvodové 
zprávě. 
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L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/58/2018 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 55 
 
 
Byla provedena technická oprava usnesení, která byla zastupitelům promítnuta: 

 byl upraven termín plnění bodu 6 usnesení z ROK 1. 4. 2019 na 29. 4. 2019 
   
 
 
41. Program památkové péče v Olomouckém kraji v roce 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura: V tomto programu je celkem alokována částka 
13 500 000 Kč. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
RNDr. Seitlová: Vrátím se k tomu, co namítala u prvního bodu, kde hovořila o tom, 
že prostředků do programu kultury jde málo oproti tomu, co se investuje do sportu. 
Potřeba stavět hřiště i obnovovat kulturní památky je stejná. Zajímá ji, jestli má 
náměstek Jura zpracované potřeby kraje z hlediska památkové péče. Sama ví 
o několika významných historických budovách, které by potřebovaly opravu. 
 
Mgr. Jura: Nesouhlasím, že by prostředky na kulturu byly malé.  Zvyšují se úplně 
stejně, ba naopak ještě více, než na sport. V letošním roce kultura +10 850 000 Kč 
sport -12 000 920 Kč. Po sečtení finančních prostředků do kultury, plus alokace na 
Muzeum umění a na sport, na sport je navíc je titul na rekonstrukce výstavbu 
sportovišť, který byl v minulých letech alokován vždy v individuálních žádostech. 
Zjistíte, že sport a kultura se rovnají. Plán existuje. Všichni vedoucí odborů a všichni 
administrátoři dostali jasný pokyn, aby navrhovali částky alokované do letošního 
roku, respektive rozpočtu na příští rok tak, aby korespondovaly s žádostmi. Dle 
stanoviska vedoucího oddělení památkové péče jsou navrhované částky dostatečné. 
 
RNDr. Seitlová: nesouhlasí s tím, že částky, které jdou do sportu, a které jdou do 
kultury, jsou srovnatelné. Myslí si, že 180 000 000 Kč a 54 000 000 Kč, je rozdíl. 
Vyváženost by byla na místě. Program na podporu kultury, se navýšil právě 
o položku dlouhodobých investic, tzn. na další 3 roky. Žádá pana náměstka o zaslání 
přehledu potřeb kraje z hlediska památkové péče. 
 
L. Okleštěk: Děkuji za stanovisko. 
 
Mgr. Slavotínek:  Žádá náměstka Juru o zaslání plánu potřebnosti v oblasti 
památkové péče. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/59/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 56 
 
 
Byla provedena technická oprava usnesení, která byla zastupitelům promítnuta: 

 byl upraven termín plnění bodu 6 usnesení z ROK 1. 4. 2019 na 29. 4. 2019 
 
 
 
42. Plán rozvoje vodovodů a kanalizací Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš: Materiál se zabývá plánem rozvoje vodovodů 
a kanalizací Olomouckého kraje, kdy máme vzít na vědomí stanovisko krajského 
úřadu k plánu rozvoje vodovodů a kanalizací v Olomouckém kraji a schválit 
aktualizaci plánů rozvoje vodovodů a kanalizací v Olomouckém kraji 2017.  Vše je 
v přiložené důvodové zprávě.    
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/60/2018 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 57 
 
 
Byla provedena technická oprava usnesení: 

 byl vypuštěn duplicitní text bodu 2 usnesení ... vědomí 
 
 
 
43. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Ruda nad Moravou – 
havárie 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš: Materiál pod číslem 43 až 44 se dotýká dodatku 
ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Ruda nad Moravou. V prvním případě je to 
řešení havarijního stavu vodovodu v místní části Hrabenov. Jedná se o posun 
termínu z objektivních příčin, jak při použití tak i při vyúčtování dotace. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/61/2018 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 58 
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44. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí individuální dotace obci Ruda nad 
Moravou 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš: Bod 44 se dotýká poskytnutí individuální dotace 
obci Ruda nad Moravou. Jedná se o výměnu vodovodu v obci Hrabenov. Opět je 
posun termínu, jak využití poskytnuté dotace, tak i vyúčtování dotace. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/62/2018 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 59 
 
 
 
45. Střednědobé plánování rozvoje sociálních služeb v Olomouckém kraji 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: Jedná se o záměr a zadání realizace procesů 
tvorby střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb v OK na roky 2021 až 2023.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/63/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 60 
 
 
 
46. Dotační program pro sociální oblast 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: V tomto dotačním titulu se předpokládá alokace 
finančních prostředků na dotační program pro sociální oblast 2019 ve výši 
6  930 000 Kč. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 

Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/64/2018 
Přítomno 51, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 61 
 
 
 
47. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti sociální 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/65/2018 
Přítomno 51, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 62 
 
 
 
Vyhlášena přestávka 13:50 – 14:05 hod. 
 
 
 
48. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
zdravotnictví 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Horák: Zastupitelstvu jsou v podkladových materiálech 
předkládány ke schválení dodatky zřizovacích listin Dětského centra Ostrůvek, p. o., 
a Odborného léčebného ústavu Paseka, p. o. V prvém případě se dodatek týká 
doplnění předmětu činností o obor porodní asistentka a dětská sestra, za využití 
stávajícího personálu bez dopadu na rozpočet zřizovatele. V druhém případě se 
dodatek týká bagatelního upřesnění vymezení majetku v hospodaření organizace. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/66/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 63 
 
 
 
49. Dotační program Olomouckého kraje Program na podporu zdraví 
a zdravého životního stylu v roce 2019, dotační titul 2 Podpora významných 
aktivit v oblasti zdravotnictví – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Horák: Zastupitelstvu je v tomto bodě předkládáno ke 
schválení vyhlášení dotačního titulu Podpora významných aktivit v oblasti 
zdravotnictví, který je součástí dotačního programu na podporu zdraví a zdravého 
životního stylu.  K podpoře titulu je alokována částka 4 900 000 Kč. Předmětem titulu 
je podpora aktivit ke zlepšení zdravotního stavu dětí se zdravotním postižením, 
včetně neurologického. Dále podpora projektů ke zvyšování kompetencí 
zdravotnických pracovníků, podpora dárcovství krve a další aktivity. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/67/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 64 
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50. Program na podporu podnikání 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys: Celková alokace je 900 000 Kč. Program má dva 
podtituly -  Podpora soutěží propagujících podnikatele s alokací 100 000 Kč a druhý 
podtitul je Podpora poradenství pro podnikatele s alokací 800  000 Kč. Vše je 
podrobně uvedeno v důvodové zprávě.    
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/68/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 65 
 
 
 
51. Program na podporu místních produktů 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys: Celková alokace je 650 000 Kč. Program má 
rovněž dva podtituly. Podpora regionálního značení s alokací 350 000 Kč a další 
podtitul je Podpora farmářských trhů s alokací 300 000 Kč. Vše je uvedeno 
v důvodové zprávě. Rada doporučila schválit. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/69/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 66 
 
 
 
52. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2018 – dodatek ke 
smlouvě 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys: V tomto případě se jedná o dodatek smlouvy na 
základě žádosti obce Tučín. Žádá doplnění struktury použití poskytnuté dotace. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/70/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 67 
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53. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys: Celková alokace je 62 000 000 Kč. Rada 
projednala a doporučuje zastupitelstvu ke schválení. 
  
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Sršeň poděkoval, že po letech došlo k výraznému navýšení, více než 
trojnásobnému od začátku Programu obnovy venkova. Pozastavil se nad kritérii.   
Nevěděl by, jak má ohodnotit. Jestli má akce výrazný vliv na plnění strategií, jestli 
z dílčí míry přispívá nebo jestli má velký význam, střední význam, malý význam pro 
život ve venkovských oblastech. Jestliže srovná kritéria ve sportu, na základě kterých 
se přidělují dotační tituly a kritéria v Programu obnovy venkova, jsou diametrálně 
odlišné. Chce otevřít diskusi nad kritérii, bodovém zvýhodnění periferních regionů – 
Javornicko, Jesenicko, Moravsko Berounsko, Hranicko. Myslí si, že kritéria jsou 
přežitek. Starostové se jej často ptají, jaké je rozmezí mezi velkým a středním 
významem a on jako krajský zastupitel to není schopen říci. 
 
Mgr. Jura souhlasí s Ing. Sršněm. Vedli diskuse o větší nebo menší míře potřebnosti 
uváděné v kritériích. 
 
L. Okleštěk doplnil ve vztahu ke kolegovi Ing. Sršňovi, že se nebrání žádné diskusi 
na poradě předsedů klubů. 
 
Ing. Jurečka podal námět k diskusi ohledně míry znevýhodnění obcí a případné 
maximální objektivitě. Ministerstvo pro místní rozvoj má poměrně podrobnou 
metodiku, která měří na základě zhruba více než 30 ukazatelů rozvoje faktory 
daných obcí. Na základě toho obodování obce se ukazuje její míra znevýhodnění.  
Doporučuje podívat se na tento dokument, případně nabízí jeho zaslání odkazem. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/71/2018 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 68 
 
 
 
54. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke schválení 
financování 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys: Tento materiál je předkládán pravidelně na 
zasedání zastupitelstva, v mezidobí zasedání zastupitelstva.  V tom mezidobí od září 
do dnešního zasedání zastupitelstva bylo podáno celkem 8 projektů. Jsou popsány 
v důvodové zprávě. Rada je projednala, doporučuje zastupitelstvu schválit. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/72/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 69 
 
 
 
55. Odměňování neuvolněných členů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk:  Nařízením vlády č. 202/2018 Sb. dochází 
s účinností od 1. 1. 2019 ke změně pravidel odměňování neuvolněných členů 
zastupitelstva kraje. Pro neuvolněné členy ZOK je stanovena odměna v maximální 
výši dle nařízení vlády. Níže jsou uvedeny současné odměny neuvolněných členů 
Zastupitelstva Olomouckého kraje a maximální výše dle nařízení vlády účinné od 
1. 1. 2019. To je tabulka, kterou jste dostali v  důvodové zprávě. V  případě souběhu 
výkonu několika funkcí je neuvolněnému členovi zastupitelstva poskytnuta odměna 
ve výši souhrnu odměn za dvě různé funkce s nejvyšší odměnou. Do souhrnu se 
započítává pouze odměna za výkon funkce člena rady, předsedy nebo člena výboru 
zastupitelstva, předsedy nebo člena komise rady anebo předsedy nebo člena 
zvláštního orgánu. Do souhrnu není nikdy možno započítat odměnu za funkci 
neuvolněného člena zastupitelstva. To je stručný výňatek z  materiálu z důvodové 
zprávy. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/73/2018 
Přítomno 51, pro 47, proti 0, zdržel se 3, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 70 
 
 
Byly provedeny technické opravy usnesení: 

 vypuštěn text bodu 2 usnesení ... podle 
 
 
 
56. Mimořádné odměny členům Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: ZOK je předkládán návrh na poskytnutí 
mimořádné odměny za splnění mimořádných nebo zvláště významných úkolů kraje 
sedmi členům Zastupitelstva Olomouckého kraje. Návrh je předkládán v souladu 
s § 51 zákona č. 129/2000 Sb., o krajích (krajské zřízení). 
Poskytnutí mimořádné odměny je navrhováno sedmi členům ZOK, tak jak je uvedeno 
v důvodové zprávě. Žádá doplnit do návrhu usnesení, že ZOK schvaluje poskytnutí 
mimořádné odměny členům zastupitelstva Olomouckého kraje ve výši dle důvodové 
zprávy. 
Vyzval zastupitele k dotazům. 
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Mgr. Slavotínek uvedl, že bude hlasovat proti tomuto bodu usnesení dnešního 
programu.  Dle jeho názoru je správné pobírat odměnu, která je vyměřena zákonem 
a legislativou.   Z tohoto důvodu bude hlasovat proti návrhu usnesení.  Pokud bude 
návrh schválen, částku použije na humanitární, charitativní účely. 
 
L. Okleštěk: Děkuji. Respektuji váš názor. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Členům ZOK bylo promítáno usnesení včetně provedených úprav: 

 V bodu 2 usnesení byl doplněn text … ve výši dle důvodové zprávy, dále 
byly rozepsány zkratky – AKČR, MMR, OK, POV, DT. 

 
 
Hlasování o upraveném usnesení: 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí důvodovou zprávu 
2. schvaluje poskytnutí mimořádných odměn členům Zastupitelstva Olomouckého kraje ve 
výši dle důvodové zprávy: 
 
MUDr. Michaelovi Fischerovi za přípravu a zpracování podkladů pro jednání Asociace krajů 
ČR k tématu e-receptů a zdravotnické záchranné služby. Spolupráci s náměstkem hejtmana 
a odborem zdravotnictví při přípravě a nastavení dotačních programů z oblasti zdravotnictví 
pro rok 2019. 

Ing. Pavlu Jelínkovi, PhD., za spolupráci při organizaci krajského kola soutěže Zlatý erb 
2018, včetně účasti v hodnotící porotě. 

Ing. Adamu Kalousovi za spolupráci v oblasti cestovního ruchu, zajištění spolupráce 
a součinnosti s J-SCR a nastavení dotačního programu na podporu cestovního ruchu 
a zahraničních vztahů 2019. Spolupráci při nastavení dotačního programu Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR, dle připomínek a návrhů Olomouckého kraje. Za výkon funkce člena 
odborné hodnotící komise Ceny cestovního ruchu Olomouckého kraje v roce 2018. 

Ing. Haně Mazochové za spolupráci při přípravě podkladů k návrhu rozpočtu Olomouckého 
kraje na rok 2019. 

Mgr. Ivo Slavotínkovi za spolupráci s náměstkem hejtmana a odborem strategického rozvoje 
kraje při nastavení rozsahu a hodnotících kritérií dotačního programu POV na rok 2019, vč. 
zpracování porovnání podpory dalších krajů ČR v rámci podpory Program obnovy venkova 
Olomouckého kraje. 

Bc. Jiřímu Vogelovi za spolupráci s náměstkem hejtmana a odborem strategického rozvoje 
kraje při nastavení dotačních programů a dotačních titulů z oblasti strategického rozvoje 
kraje. Nastavení kritérií i ve prospěch menších obcí a spolupráci při nastavení nového 
dotačního titulu Podpora malých prodejen. 

Ing. Ivo Zatloukalovi za spolupráci s náměstkem hejtmana a odborem dopravy a silničního 
hospodářství při nastavení dotačních programů a dotačních titulů v oblasti dopravy. 
Nastavení obsahu a kritérií pro nový dotační program Podpora výstavby, obnovy a vybavení 
dětských dopravních hřišť. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/74/2018 
Přítomno 51, pro 36, proti 10, zdržel se 4, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 71 
 
 
 
57. Volba přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/75/2018 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 72 
 
 
 
58. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace na realizaci 
akce „Zatraktivnění turistického potenciálu Olomouckého kraje – Poznávací 
jízdy historickou Olomoucí na OLOŠLAPU II“ 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk.  Jedná se o posunutí termínu. Příjemce jako 
důvod pro svoji žádost uvádí časové prodlevy, které vznikly na straně partnerů 
projektu a dodavatelů specifického dopravního prostředku vyráběného na míru.  
Žádá o prodloužení termínu použití dotace z 31. 12. 2018 na 31. 5. 2019, a současně 
i o změnu termínu pro předložení vyúčtování dotace z 31. 1. 2019 na 30. 6. 2019. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/76/2018 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 73 
 
 
 
59. Dodatek č. 3 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace na realizaci 
akce „Natáčení celovečerního filmu Případ mrtvého nebožtíka“ 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: Poskytnutí dotace a uzavření smlouvy 
o poskytnutí dotace schválilo zastupitelstvo dne 24. 4. 2017. V kontextu žádosti 
o prodloužení termínu na realizaci akce navrhujeme prodloužení termínu použití 
dotace z 31. 12. 2018 na 31. 8. 2019, a současně i změnu termínu pro předložení 
vyúčtování dotace z 31. 1. 2019 na 31. 10. 2019. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/77/2018 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 74 
 
 
Byla provedena technická oprava usnesení: 

 vypuštěn termín plnění bodu 3 usnesení ... T: 25. 2. 2019 
 
 
 
60. Dotační program na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 
2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk:  OK dlouhodobě podporuje cestovní ruch 
a zahraniční vztahy. Tato podpora je zakotvena i ve strategických dokumentech 
Strategie rozvoje územního obvodu OK a Programu rozvoje cestovního ruchu OK 
pro příslušné období. Celková alokace programu je 9 600 000 Kč. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/78/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 75 
 
 
 
61. Dotační program Olomouckého kraje Dotace na činnost, akce a projekty 
hasičů, spolků a pobočných spolků hasičů Olomouckého kraje 2019, dotační 
titul 2 Dotace na činnost spolků a pobočných spolků hasičů Olomouckého 
kraje 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/79/2018 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 76 
 
 
 
62. Dotační program Olomouckého kraje Program na podporu JSDH 2019 – 
vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/80/2018 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 77 
 
 
 
63. Poskytnutí věcných darů z rozpočtu Olomouckého kraje České republice 
– Hasičskému záchrannému sboru Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: Jde o poskytnutí věcných darů České republice - 
Hasičskému záchrannému sboru Olomouckého kraje, dle důvodové zprávy. Návrh je 
poskytnout věcné dary v celkové výši 14.458.479 Kč a uzavřít darovací smlouvy. 
Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek: V zásadě s tím nemám problém, jedná se o krizovou situaci. Jen 
mě zaráží, že takový výdaj musí HZS, jako jednotka státní správy, řešit žádostí 
o sponzorský dar samosprávu krajskou. Že to neřeší pojistky nebo nějaké krizové 
výdaje přímo HZS. 
 
L. Okleštěk: Je to tak koncipováno. Chtěli jsme předejít komplikacím, které by s tím 
souvisely, šli jsme touto cestou pomoci. Pojistka řeší čerpání jiných prostředků.  
Děkuji za případnou podporu tohoto návrhu. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/81/2018 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 78 
 
 
 
64. Poskytnutí finančního daru z rozpočtu Olomouckého kraje obci 
Mostkovice 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: ZOK je předložen návrh na poskytnutí finančního 
daru ve výši 750 000 Kč obci Mostkovice na odstraňování následků exploze 
rodinného domu, ke které došlo dne 22. 9. 2018. Následkem této exploze bylo 
zborcení rodinného domu, další 3 nemovitosti byly označeny za neobyvatelné 
a 60 dalších objektů je poškozeno.  Obec Mostkovice ve spolupráci s OK uspořádala 
veřejnou sbírku na podporu poškozených následkem destruktivní exploze. Pro účel 
sbírky byly zřízeny dva transparentní bankovní účty u KB a.s., za účelem možného 
poskytnutí finanční pomoci poškozeným v okolí exploze ze dne 22. 9. 2018, kde je 
na účtu 500 000 Kč. Na druhém účtu, který je zřízen za účelem finanční pomoci pro 
syna, matku nezletilého a pozůstalé je nyní částka ve výši 200 000 Kč. Orientační 
výše škod na nemovitostech v obci Mostkovice byla vyčíslena na 19 000 000 Kč.  
Předpokládaná částka je ale daleko vyšší. Předkladatel navrhuje poskytnout obci 
Mostkovice finanční dar ve výši 750 000 Kč na odstraňování následků mimořádné 
události – exploze domu ze dne 22. 9. 2018 dle důvodové zprávy. 
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Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek vznesl dotaz, jestli bylo sjednáno pojištění, jestli škody, které 
nastaly, nemají být hrazeny z  pojistného.  Jedná se o částku ve statisících korun, ať 
nevytváříme precedens.  Jestli to není pochybení někoho, kdo by měl nést 
zodpovědnost za vzniklé škody. 
 
L. Okleštěk: Pojistné smlouvy na některých nemovitostech byly, na některých 
nemovitostech nebyly. Událost ještě není vyšetřena. Pojistná smlouva majitele 
nemovitosti, kde k   události došlo, není schopna pokrýt v žádném případě rozsah 
škod, které způsobila. Proto směřujeme pomoc právě obci Mostkovice, protože ví 
nejlépe, kde a v jakém rozsahu je potřeba pomoct.  Je to lidská pomoc a doufám, že 
si tím na žádný precedens nezakládáme. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/82/2018 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 79 
 
 
 
65. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – splátka úvěru PPF banky a.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: ZOK  dne 23. 11. 2017 schválilo smlouvu 
o úvěru s PPF bankou a.s. ve výši 200 mil. Kč. V Závěrečném účtu Olomouckého 
kraje za rok 2017, dne 25. 6. 2018, bylo vyčleněno na mimořádnou splátku úvěru 
u PPF banky a.s. částka ve výši 50 000 000 Kč. Zůstatek úvěru u PPF banky a. s. po 
provedené mimořádné splátce bude k 31. 12. 2018 ve výši 150 mil. Kč. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/83/2018 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 80 
 
 
 
67. Síť sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2019 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: V tomto materiálu předkládá ROK k projednání 
a schválení Síť sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2019. Vše je uvedeno 
v důvodové zprávě. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/85/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 81 
 
 
 
68. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2018 – žádost o posunutí 
termínu 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys:  Jedná se o materiál související s problematikou 
obnovy venkova. ZOK jsou předkládány tři žádosti obcí o posunutí termínu pro 
použití poskytnuté dotace a termínu pro předložení vyúčtování. ROK doporučuje 
žádosti neschválit. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/86/2018 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 82 
 
 
 
69. Změna ve svěření úkolů členům Rady Olomouckého kraje a změna ve 
stanovení funkcí uvolněných členů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: V důvodové zprávě je popsáno, že mne 
Mgr. František Jura, náměstek hejtmana, v souvislosti se svým zvolením do funkce 
primátora statutárního města Prostějov informoval o svém úmyslu odstoupit dne 
18. 12. 2018 z funkce náměstka hejtmana OK. Na základě dohody koaličních 
partnerů rada doporučuje, aby ZOK vzalo na vědomí odstoupení Mgr. Jury z funkce 
náměstka hejtmana a zvolilo dnem 19. 12. 2018 novým náměstkem hejtmana 
Ing. Petra Vránu, který bude vykonávat funkci neuvolněného náměstka hejtmana pro 
oblast kultury, tělovýchovy, sportu a volného času a péče o památky. Dále ROK 
doporučuje uvolnit pro výkon funkce uvolněného člena ZOK pro oblast vnější vztahy 
a cestovního ruchu pana JUDr. Vladimíra Lichnovského, a to rovněž k 19. 12. 2018. 
Počet uvolněných členů ZOK tak zůstane zachován dle usnesení zastupitelstva ze 
dne 19. 12. 2016, kdy zastupitelstvo stanovilo počet uvolněných členů na 9. Změní 
se jen struktura funkcí, pro které jsou členové zastupitelstva uvolněni – hejtman, 
6 náměstků hejtmana, předseda Kontrolního výboru ZOK, uvolněný člen 
zastupitelstva pro oblasti vnější vztahů a cestovního ruchu. Usnesením zastupitelstva 
ze dne 18. 12. 2017 byl schválen navržený systém odměňování neuvolněných členů 
zastupitelstva. Výše odměny pro neuvolněného člena ZOK je navržena v maximální 
výši. Dle přílohy Nařízení vlády č. 318/2017 Sb., o výši odměn členů zastupitelstev 
územních samosprávných celků, je pro funkci neuvolněného náměstka hejtmana pro 
rok 2018 stanovena částka ve výši 61 099 Kč měsíčně. Dále je materiál popsán 
podrobně v důvodové zprávě. Jedná se ještě o změnu kompetencí, kdy v Komisi 
Rady AKČR pro školství a sport bude roli stálého hosta na místo Františka Jury 



59 
 

zastávat Petr Vrána. V Komisi Rady AKČR pro kulturu a památkovou péči místo 
Mgr. Jury bude jako člen Petr Vrána a v Pracovní skupině pro tradiční lidovou kulturu 
OK, kde je předseda Mgr. František Jura, bude předsedat Ing. Petr Vrána. Co se týká 
garance za Radu Olomouckého kraje ve výborech ZOK a komisích ROK – 
v Kontrolním výboru bude novým garantem František Jura, v Komisi pro kulturu 
a památkovou péči Petr Vrána, v Komisi pro legislativu František Jura, v Komisi pro 
mládež a sport Petr Vrána. 
Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Jura: Potvrzuji svou rezignaci. 
 
Mgr. Slavotínek: Klub Koalice pro OlK první část materiálu respektuje. Domnívali se 
však, že dojde k výměně „kus za kus“, že někdo po Mgr. Jurovi kompletně převezme 
jeho agendu v plném rozsahu. Nerozumí uvolnění JUDr. Lichnovského, tato změna 
vůbec nesouvisí s předáním kompetencí po Mgr. Jurovi. Agenda sportu, kultury 
a památkové péče tak zůstane více měně jako „vedlejšák“. Například jen v dnešním 
programu zasedání ZOK je odhadem 20–25 % v gesci Mgr. Jury, což není málo, 
proto není dobré, aby byla tato agenda zajišťována neuvolněně. Je obava, že to 
povede k oslabení pozice agendy. Zrovna oblast kultury a památkové péče je trochu 
upozaděná za podporou sportu, jak již bylo dnes již řečeno při projednávání návrhu 
rozpočtu na rok 2019. Z tohoto pohledu bude nedostatečně zajištěna personálním 
pokrytím na úrovni samosprávy. 
 
L. Okleštěk: Ing. Vrána požádal o tuto variantu z osobních důvodů a současně 
garantoval, že sport, kultura a památková péče nebude pozadu, že jí bude věnovat 
veškeré úsilí. Mgr. Jura přislíbil pomoc při zapracování Ing. Vrány do funkce, takže 
i přechod by neměl být špatný. Ing. Vrána je členem rady, tak má povědomí o všech 
činnostech, které se na úrovni rady řešily. 
 
Ing. Sršeň potvrdil, že i klub STAN+ProOl má obavy. Určitě nebude jednoduché 
skloubit všechny funkce – radní statutárního města Přerova, náměstka hejtmana OK, 
poslance, zvlášť když tato agenda je velice obsáhlá. 
 
Mgr. Slavotínek: Nejsou pochybnosti o kompetenci Ing. Vrány vykonávat tuto pozici, 
jen o časovém rozsahu a možnostech, které bude moci této agendě věnovat. Bývalo 
zvykem, že významné oblasti měli svého náměstka nebo radního na plný úvazek. 
Domnívá se, že není možné pozici hejtmana nebo náměstka hejtmana kombinovat 
s jiným celým úvazkem, ať už na jiné politické pozici, nebo soukromé sféře. 
 

Ing. Vrána vyjádřil, že by rád zachoval kontinuitu nastavenou Mgr. Jurou bez 
jakéhokoliv oslabení agendy v oblasti sportu, kultury a památkové péče. Hodnotit, 
zda je agenda vedena špatně, lze za 3 měsíce, půl roku. 
 

Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/87/2018 
Přítomno 48 pro 36, proti 0, zdržel se 11, nehlasovali 1. 
Návrh nebyl přijat. 
Hlasování č. 83 
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70. Vzorová smlouva o převodu akcií společnosti Servisní společnost 
odpady Olomouckého kraje a.s.   
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš: V bodě 70 se předkládá zastupitelstvu ke 
schválení vzorová smlouva o převodu akcií společnosti Servisní společnost odpady 
Olomouckého kraje a. s., na budoucí akcionáře. Je to vzorová smlouva, která má 
otevřené částky atd. Vše je v důvodové zprávě v příloze. 
  
Mgr. Zemánek vyzval zastupitele k dotazům. 
 
RNDr. Seitlová: Myslím si, že smlouva je připravena zcela běžně na prodej akcií, 
není to nic výjimečného. Nicméně když jsme 17. 9. 2018 schvalovali založení 
akciové společnosti na využívání zbytkových směsných komunálních odpadů, tak 
jsme měli řadu pochybností. Část opozice nesouhlasila se založením. Teď je tu návrh 
na prodej akcií. Navazuje to na schválený postup, který převážná většina členů 
zastupitelstva schválila. Usnesením nebyl schválen jen vznik akciové společnosti, ale 
byl schválen také záměr na přípravu projektu zakladatelem. Prosím, aby všechny 
obce dostaly tento projekt k dispozici současně s tím, že budou mít k dispozici 
vzorovou nebo jakoukoli doplněnou smlouvu o převodu akcií.  Aby dostaly i tento 
materiál, který zakladatel schválil. Je závazkem, který vstupuje do akciové 
společnosti, měly by být informovány. Doporučila bych, abychom současně s touto 
vzorovou smlouvou poslali i schválený projekt. 
 
Ing. Klimeš: Paní doktorka nás tímto způsobem žádala několikrát a vždy jsme to 
schválili v podstatě s tím, že záměr, jak se bude dále postupovat, je ve studii, kterou 
nechal zpracovat spolek, a s tím podnikatelským shrnutím byli všichni seznámeni.  
Žádný projekt zatím schválený není. Akciová společnost si bude schvalovat své 
projekty a své záměry, protože kraj, pokud to bude podle našich předpokladů, 
nebude akcionářem.  Prodá veškeré akcie obcím a ty jako akcionáři budou 
rozhodovat tak, jak akcionáři mají právo a povinnost. 
 

RNDr. Seitlová: Na minulém zastupitelstvu mi na můj dotaz bylo řečeno, že 
schvalujeme záměr projektu čili projekt jako takový. Proto prosím, aby byla 
jednoznačně obcím tato informace poskytnuta.  
 
L. Okleštěk: Paní senátorko, teď si troufám nesouhlasit. Schvalovali jsme založení 
akciové společnosti, bez schválení bychom ji nemohli založit. Založili jsme ji 
v souladu s usnesením zastupitelstva, i v souladu s projektem. Obce, svazky obcí, 
mikroregiony mají právo do této a. s. vstoupit, ale nemusí tam vstupovat.  
Rozhodnou se, jakým způsobem budou zapojeni či nezapojeni v tomto projektu.  
Nyní se bavíme pouze o typu smlouvy, schvalujeme návrh smlouvy.  Je to právnická 
záležitost. Není tam obsaženo nic, co by se týkalo konkrétností jednotlivých obcí. 
Budou to smlouvy mezi obcemi a akciovou společností.  Pokud se obce přihlásí, 
budou mít akciovou společnost, budou členy a. s., respektive akcionáři. Budou se 
dohadovat jako všichni ostatní akcionáři o tom, jaký bude další postup a. s. a jak se 
bude se zbytkovým komunálním odpadem nakládat nadále, právě na základě studie, 
o které jsme se bavili, kterou si nechal zpracovat Spolek odpady Olomouckého kraje. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/88/2018 
Přítomno 47, pro 35, proti 0, zdržel se 11, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 84 
 
 
 
71. Podpora legislativní iniciativy Moravskoslezského kraje ve věci novely 
zákona č. 104/2000 Sb., o Státním fondu dopravní infrastruktury, ve znění 
pozdějších předpisů 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: Moravskoslezský kraj na svém zastupitelstvu 
dne 13. 12. 2018 schválil zákonodárnou iniciativu, o které nás informoval na Asociaci 
krajů. Projednali jsme ji na ROK, proto jsme ji předložili i vám. Jedná se o iniciativu, 
kde pro Státní fond dopravní infrastruktury a Ministerstvo dopravy je ve výkladu 
zákona 104 to, že považují za silnice, silnice I. třídy, ne silnice II. a III. třídy. Tato 
iniciativa Moravskoslezského kraje směřuje k tomu, že budou silnice II. a III. třídy 
v zákoně označeny také jako silnice tím a pádem SFDI bude moci poskytovat 
prostředky i na jejich opravy a rekonstrukce. V současné době, když se nám podařilo 
přes Asociaci krajů ČR získat prostředky na tyto silnice, tak jsme nemohli silnice 
takto nazývat.  Pokud se podaří tato iniciativa prosadit, můžeme směřovat prostředky 
ze Státního fondu dopravní infrastruktury přímo na silnici silnice II. a III. tříd.   
Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Jurečka:  Nic proti legislativním iniciativám krajů, ale přijde mi trošku zvláštní, 
když to předkládá Moravskoslezský kraj v čele s hejtmanem za hnutí ANO, vy jste 
hejtman za hnutí ANO a Ministerstvo dopravy drží hnutí ANO. A klíčové stanovisko 
k této věci je právě stanovisko ministra dopravy. Nutno říci, že systematický návrh, 
který by umožňoval financovat ze Státního fondu dopravní infrastruktury legislativně 
čistě a hlavně strategicky dlouhodobě i právě silnice II. a III. tříd tady byl ve 
sněmovně před dvěma lety a tehdy opět návrh neprošel díky negativním 
stanoviskům ministra za hnutí ANO pana Dana Ťoka a nepodporou drtivé většiny 
poslanců za hnutí ANO. Spoustu věcí by šla jednodušeji bez těchto nutností, kdyby 
Ministerstvo dopravy a pan ministr chtěl. Protože tyto návrhy tady v minulosti už byly 
opakovaně a myslím si, že už by ta věc mohla být daleko rychleji. Tak jestli to není 
spíš otázka vyříkat si to s panem ministrem dopravy.  Rád to podpořím, ať se to 
systémově děje, ale věci by mohly fungovat trošku rychleji. 
 
L. Okleštěk: Děkuji za váš příspěvek. Mohu s vámi v plno věcech souhlasit.  Ale 
nejsem tady jako politický reprezentant ANO (i když do jisté míry také) jsem tady jako 
hejtman OK. A v této chvíli mi jde o to, abychom silnice II. a III. třídy v Olomouckém 
kraji měli pospravovány. V tom případě budu podávat i zákonodárné iniciativy, které 
se nelíbí ministrovi, ať je zvolen za jakýkoliv politický subjekt. To znamená, že tady 
jsem v roli hejtmana, ne v roli spolustraníka pana ministra. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/13/89/2018 
Přítomno 47, pro 46, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 85 
 
 
 
72. Různé 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
RNDr. Seitlová uvedla, že zastupitelům na stůl rozdala materiál týkající se obědů pro 
sociálně slabé děti. Ministerstvo práce a sociálních věcí ČR již několik let realizuje 
projekt, který umožňuje dětem z rodin, které pobírají sociální dávku hmotné nouze 
hradit obědy v mateřských nebo základních školách. Peníze na projekt pochází 
z fondu Evropské unie. Nyní by mělo být k dispozici ještě okolo 200 mil. Kč. Do 
projektu se mohou zapojit pouze kraje. Ministerstvo již v minulých letech vypsalo 
průběžně 4 výzvy, na jejichž základě se nyní projektu účastní 10 krajů. OK zapojen 
není. Dle informace odboru školství a mládeže je v Olomouckém kraji zřízeno 
263 základních škol, co se týká počtu mateřských škol, informaci nemá. V rámci 
kraje se využívají pouze programy, které si manažerují dvě nevládní organizace – 
Women for Women a SPOLEČNĚ-JEKHETANE. Do těchto projektů bylo zapojeno 
70 škol z 263. Z odborných odhadů vyplývá, že v České republice je asi 100 tis. dětí 
z chudých rodin bez reálné dostupnosti školního stravování. Z toho vyplývá, že 
v Olomouckém kraji by takových dětí mohlo být odhadem 5–8 tis. Projekty 
podporované Ministerstvem školství ČR pomáhají nevládním organizacím, proto si 
tedy s programem Ministerstva práce a sociálních věcí ČR nekonkurují, pouze se 
doplňují. Požádala, aby se OK do projektu Ministerstva práce a sociálních věcí ČR 
zapojil. Další výzva by měla být vypsána v únoru roku 2019, a to na školní rok  
2019–2020. Pokud by se chtěl kraj přihlásit, bude potřeba zjistit předběžný odhad 
nákladů, který se uvádí do žádosti. Tyto podkladové informace by měl nejspíš zajistit 
odbor školství a mládeže od jednotlivých škol. Administrativně to asi bude složitější, 
ale pokud to zajistí, že další děti budou mít šanci získat jedno teplé jídlo denně, tak to 
za to bude stát. Závěrem ocitovala navržené usnesení, kterým ZOK ukládá ROK 
informovat základní a mateřské školy na území kraje o možnosti využití programu 
„Obědy pro sociálně chudé děti“ pro školní rok 2019/2020 a na základě zájmu škol 
připravit podklady pro zapojení OK do projektu „Obědy pro sociálně chudé děti“ pro 
školní rok 2019/2020. 
 
L. Okleštěk: Další se do diskuze hlásí Mgr. Jura. 
 
Mgr. Jura reagoval na dotaz k dotačnímu programu pro handicapované sportovce – 
k chybě nedošlo. Na zářijové zasedání zastupitelstva byl předložen materiál, který 
vyjmenovával všechny dotační programy. V Programu na podporu handicapovaných 
sportovců v Olomouckém kraji v roce 2019 je maximální částka 200 tis. Kč, proto je 
v kompetenci rady. Program byl již vyhlášen, příjem žádostí je 18. 1. – 18. 2. 2019. 
 
L. Okleštěk uvedl, že si neuvědomil, že program již byl vyhlášen. Udělil slovo 
přihlášenému Ing. Jurečkovi. 
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Ing. Jurečka vrátil se k bodu 66, kdy bylo sděleno, že materiál byl projednán 
v Komisi pro dopravu ROK. Zástupce za klub Koalice pro OlK – Ing. Tužín, který je 
členem komise, poskytl všechny materiály, zápisy a usnesení komise letošního roku. 
Uvedený materiál v podobě, která je dnes předložena ZOK, komise nikdy 
neprojednávala. Komisi byly představeny dvě stručné prezentace, ve kterých 
parametry přesně definovány nebyly. Takový materiál, než je předložen na jednání 
zastupitelstva¨, zaslouží podrobnou přípravu. 
 
L. Okleštěk uvedl, že jednání komise se nezúčastnil. Příslušný náměstek byl 
z důvodů neodkladných záležitostí z dalšího jednání zastupitelstva již uvolněn. 
 
Ing. Sršeň, Ph.D., vyjádřil za klub STAN+ProOl, že se připojí k návrhu 
RNDr. Seitlové – Návrh usnesení k projektu „Obědy pro sociálně slabé děti“. 
Připomenul pořad 168 hodin, týkající se obědů zdarma. Na základě této reportáže ho 
dokonce kontaktovala řada rodičů i škol z Jesenicka, Šumperska. Sever kraje je 
určitě výrazně chudší než Haná. Uvítal by, kdyby i přes administrativní náročnost byl 
návrh paní senátorky podpořen. 
 
L. Okleštěk uvedl, že opakovaně jednal s paní ministryní i její náměstkyní. Na celé 
období dotačního titulu byla alokována částka 276 mil. Kč. V letošní výzvě je částka 
67 mil. Kč, která bude rozdělena pro 10 krajů. Ve stejnou dobu vznikl program 
Ministerstva školství ČR, kdy bylo 30 mil. Kč pro 4 kraje. Přiznal, že mu chyběla 
informace, že projekt Ministerstva školství nezahrnuje děti z mateřských škol. 
Olomoucký kraj je zapojen v programu Ministerstva školství ČR, kde za poslední tři 
roky se zájem pohyboval v rozmezí 350–500 žáků. Čerpaná částka se pohybovala 
mezi 800 tis. Kč – 1,75 mil. Kč. S Ministerstvem práce a sociálních věcí ČR je 
komunikováno. Záleží na tom, jak bude výzva postavena, protože k ní má kraj jisté 
výhrady. Byla kritizována nesystémovost poskytnutí těchto prostředků – prostředky 
poskytuje Ministerstvo práce a sociálních věcí ČR, administrují ho kraje a jdou do 
škol, jejichž zřizovateli jsou města a obce. Nyní se předpokládá, že Ministerstvo 
práce a sociálních věcí ČR s OK bude v průběhu ledna konzultovat ještě některá 
drobná opatření a úpravy. Jinak je kraj připraven se výzvy zúčastnit. K návrhu 
usnesení sdělil, že předpokládá, že rodiče těchto dětí informace dostávají na 
Úřadech práce, protože se jedná o určitý typ hmotné nouze. Předpokládá, že i školy 
tyto informace mají. Zúčastnil se jednání se studenty různých středních škol, kteří se 
problematikou po medializaci začali zabývat. Řešili se žáci, kteří na podporu 
nedosáhli, včetně důvodů a možností řešení. Závěrem sdělil, že jako jediný 
z hejtmanů, kteří nežádají z MPSV, poskytl zmíněnému pořadu na dané téma 
půlhodinový rozhovor, použita však byla jen jedna věta, navíc vytržená z kontextu. 
Náměstek Hynek měl stejnou zkušenost. 
 
RNDr. Seitlová poděkovala za vysvětlení. Uvedla, že když si jde rodič pro dávky 
hmotné nouze, tak ho na Úřadu práce informují o tom, že má možnost požádat si 
„o obědy“, a že by měl vlastně ve škole říct, já chci platit obědy z projektu. Ten proces 
je takto velice složitý. Požádala, zda by kraj nemohl aspoň informovat Úřady práce 
o zapojení do programu. 
 
L. Okleštěk vysvětlil, že kraji nepřísluší úkolovat Úřady práce. Je jejich povinností 
rodičům a rodinám poskytovat tyto informace. Návrh usnesení považuje nadbytečný, 
protože s MPSV ČR je kraj v kontaktu a hledá řešení. Mohl by však požádat paní 
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ministryni, aby Úřadům práce poskytla tuto informaci. 
 
Ing. Sršeň, Ph.D. sdělil, že některé školy o projektu vůbec nevěděly. K tomuto účelu 
by možná bylo vhodné využít Místní akční skupiny, které jsou podporovány krajem, 
a které vytváří Místní akční plán vzdělávání. Závěrem poděkoval za spolupráci 
a popřál vše nejlepší do nového roku. 
 
L. Okleštěk: Zřizovatelem základních a mateřských škol jsou obce, informovanost by 
možná mohla ležet i na nich. 
 
I. Dvořáková: Informovala, že Rada města Němčice na Hané projednávala tuto 
záležitost, a to na podnět paní ředitelky základní školy. Školy o tomto programu vědí, 
rada schvalovala zapojení školy do tohoto programu. Škola hodnotí, které děti splňují 
účast v tomto programu. 
 
RNDr. Seitlová potvrdila, že obce se mohou hlásit do programu Ministerstva školství 
ČR, ale Program Ministerstva práce a sociálních věcí ČR je výhradně pro kraje. 
Navrhla vypustit ze svého návrhu usnesení první větu týkající se informování 
základních a mateřských škol. Bude stačit, pokud tam zůstane úkol pro radu připravit 
podklady pro zapojení Olomouckého kraje do projektu obědy pro sociálně chudé děti. 
 
L. Hynek uvedl, že 30. 11. 2018 proběhla schůzka s paní ministryní, kde se 
projednala všechna pro a proti vstupu do dotačního titulu. Další termín jednání je 
stanoven na leden příštího roku. V případě, že budou moct v dotačním titulu změnit 
určitě věcí bez schvalovacího procesu Evropské komise, tak se Olomoucký kraj 
zapojí. 
 
L. Okleštěk zahájil hlasování o předloženém návrhu RNDr. Seitlové, který byl 
modifikován dle jejího posledního příspěvku. 
 
 
Upravený návrh usnesení RNDr. Seitlové: 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí důvodovou zprávu 
2. ukládá Radě Olomouckého kraje připravit podklady pro zapojení Olomouckého 
kraje do projektu „Obědy pro sociálně chudé děti“ pro školní rok 2019/2020   
T: ihned 
O: Rada Olomouckého kraje 
 

Hlasování o upraveném návrhu RNDr. Seitlové: 
Přítomno 46, pro 13, proti 2, zdržel se 28, nehlasovali 3 
Návrh nebyl přijat. 
Hlasování č. 86 
 
 
 
L. Okleštěk: Informoval zastupitele, že na sedačky obdrželi tašky s částečným 
vzorkem produktů Olomouckého kraje, respektive podnikatelů z OK. Závěrem všem 
popřál do nového roku hodně štěstí, zdraví a poděkoval za odvedenou práci. 
Další zasedání ZOK se bude konat 25. 2. 2019 v 10:00 hod., 15. 3. 2018 proběhne 
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ples OK. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
L. Okleštěk ukončil zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje v 15:30 hod. 
 
 
 
Přílohou tohoto zápisu je dokument „Usnesení z 13. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 17. 12. 2018“ a přehled jmenovitého hlasování 
o jednotlivých usneseních. 
 
 
 
 
V Olomouci dne: 21. 12. 2018 
Zapsala: Jolana Dulovczová 
 
 
     
 
 
          
         ………………………………. 
                 Ladislav Okleštěk 
         hejtman Olomouckého kraje 
 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                     ………………………………………. 
           Ing. Petr Vrána                                                          Ladislav Hynek 
        náměstek hejtmana                                                  náměstek hejtmana 
 
 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                     ………………………………………. 
     Ludvík Šulda, BBA                                                Ing. Jan Šafařík, MBA 
           člen zastupitelstva                                                 člen zastupitelstva 
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…………………………………….. .                     ………………………………………. 
        Ing. arch. Petr Daněk                                   Ing. Mgr. Martin Kučera, MPA, MBA 
         členka zastupitelstva                                                   člen zastupitelstva 
 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                      
          Mgr. Stanislav Kaláb                               
            člen zastupitelstva                                                 
 


